
Rozwój ka˝dej spo∏ecznoÊci lo-
kalnej w sposób oczywisty
wprost zale˝y od tego, ile Êrod-
ków mo˝na przeznaczyç na ten
cel. Na stronach 8 i 9 publikuje-
my informator bud˝etowy, z któ-
rego dowiecie si´ Paƒstwo o do-
chodach i wydatkach naszej
Gminy. Na str. 7 zamieszczamy
materia∏ o podatkach, o koniecz-
nych op∏atach: adiacenckiej
i planistycznej. Piszemy rów-
nie˝ o rozwiàzaniach, dzi´ki któ-
rym w przysz∏oÊci b´dziemy mo-
gli na realizacj´ inwestycji gmin-
nych przeznaczyç jeszcze wi´cej
Êrodków. Chcemy nagrodziç tych,
którzy zechcà si´ przyczyniç
do rozwoju naszej Gminy. Og∏a-
szamy Konkurs „Jestem stàd”.
O szczegó∏ach dowiecie si´ Paƒ-
stwo na str. 16. Zapraszamy
do udzia∏u – czekajà cenne na-
grody!

nn  Mariusz Kraszewski

ww Charytatywne bale 
...na sta∏e wpisa∏y si´ w

kalendarz gminnych imprez.

O tegorocznych inicjatywach

stowarzyszeƒ Bonawentura i

eMka 

áá czytaj na str. 3 i 11
ww 45 lat edukacji

Dyrektor Samorzàdowej

Administracji Placówek

OÊwiatowych El˝bieta

Radzikowska pracuje na rzecz

edukacji od 45 lat.

áá O tym jubileuszu czytaj na str. 5
ww Podczas IV sesji Rady

Gminy Wieliszew...
radni jednog∏oÊnie przyj´li

bud˝et Gminy Wieliszew na

2011 rok.

áá Wi´cej – czytaj na str. 14

Oddajemy w Paƒstwa
r´ce 41. numer Gazety,
w którym znajdziecie
istotne informacje,
skàd Gmina ma
pieniàdze, na co je
wydaje i co uczyniç,
abyÊmy w przysz∏oÊci
na inwestycje mogli
przeznaczaç jeszcze
wi´cej Êrodków.
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Od 1 lutego Wójt Gminy Wieli-
szew przyjmuje interesantów dwa
razy w tygodniu, a nie jeden – jak
dotychczas.Takà zmian´ wprowa-
dzi∏ wójt Pawe∏ Kownacki wywià-
zujàc si´ jednoczeÊnie z deklara-
cji sk∏adanych podczas kampanii
wyborczej, zapowiadajàcych zbli-
˝enie Urz´du do potrzeb miesz-
kaƒców Gminy Wieliszew.

Po zmianach Wójt Gminy Wie-
liszew Pawe∏ Kownacki przyjmu-
je mieszkaƒców: 
– jak dotychczas, w poniedzia∏ki,

w godz. 14.00–16.30 

– dodatkowo, w czwartki,
w godz. 14.30–15.30.
Je˝eli tematem spotkania jest

sprawa, w której wszcz´to ju˝ post´-
powanie oraz w celu umówienia spo-
tkania w innym terminie, prosimy
o wczeÊniejszy kontakt telefoniczny
pod numerem tel. (22) 782 27 32.
W sytuacjach wyjàtkowych mo˝-
na dzwoniç bezpoÊrednio:

Wójt Gminy 
Wieliszew 0 505 464 212
Zast´pca Wójta Gminy 
Wieliszew 0 797 004 901

Sekretariat 0 797 004 909
Ochrona Êrodowiska, 
handel, usługi 0 797 004 903
NieruchomoÊci 0 797 004 905
Narodziny, zgony, 
Êluby 0 797 004 906
Architektura 0 797 004 907
Drogi, oÊwietlenie, 
utrzymanie terenu 0 797 004 908
Zarzàdzanie kryzysowe
i bezpieczeƒstwo 0 797 004 900
Pełnomocnik 
ds. komunikacji 0 797 004 900

nn  MK

Po raz kolejny mamy dla Czytelników Gazety
Wieliszewskiej prezent. Jest nim kieszonkowy
informator gminny.

Prezent dla CzytelnikówWójt bli˝ej ludzi

Jestem stàd?

Wójt Pawe∏ Kownacki zapowiada∏ w kampanii, ˝e udost´pni mieszkaƒcom Gminy
wi´cej mo˝liwoÊci kontaktu z Urz´dem. Teraz proponuje nowe formy kontaktu
uwzgl´dniajàc te˝ sytuacje nag∏e, w których mieszkaƒcy potrzebujà pomocy.

J
u˝ na poczàtku roku 2011 wy-
stàpi∏o na terenie naszej
Gminy kilka przypadków za-
gro˝enia podtopieniami. Po-

mni doÊwiadczeƒ ubieg∏orocz-
nych nie zlekcewa˝yliÊmy proble-
mu. Na podniesienie poziomu
wody w styczniu z∏o˝y∏o si´ kilka
czynników: wysoki poziom wód
gruntowych, oraz wody w Narwi,
intensywne opady deszczu, gwa∏-
towne ocieplenie oraz nieszczel-

noÊç Êluzy na wale wzd∏u˝ Narwi
w Topolinie. Sytuacja spowodo-
wa∏a sytuacj´ kryzysowà, która
zagra˝a∏a kilkudziesi´ciu budyn-
kom mieszkalnym, m.in. przy
ul. Sosnowej w Podd´biu.

Dzia∏ania trwa∏y kilka tygodni.
W tym czasie nasi stra˝acy próbo-
wali ró˝nych metod walki z ˝ywio-
∏em. Przez kilka dni wypompowy-
wali wod´ z rozlewiska, zabezpie-
czali zagro˝one budynki a tak˝e
przekopywali wa∏, który odpro-
wadzi∏ nadmiar wody na tereny
nie zagro˝one. PoÊwiecenie
gminnych s∏u˝b docenili g∏ów-
nie bezpoÊrednio zagro˝eni.
Mieszkanka jednej z zagro˝o-
nych i ocalonych posesji
Edyta W∏odarska na r´ce
wójta Paw∏a Kownackiego
z∏o˝y∏a wyrazy wdzi´cznoÊci:
„Dzi´kuj´ panu za zaanga˝o-
wanie w ratowanie naszego
domu. Prosz´ przekazaç
szczególne s∏owa uznania
dzielnym stra˝akom, któ-
rzy ofiarowali du˝o wy-
si∏ku, aby zlikwido-
waç zagro˝enie.”
O szczegó∏ach tej
oraz innych akcji
ratunkowych, w których uczest-
niczyli nasi stra˝acy, mo˝na prze-
czytaç na str. 13.

nn

Działania Zespołu
Zarzàdzania
Kryzysowego oraz
wszystkich stra˝aków
z terenu Gminy
Wieliszew, które
rozpocz´ły si´ ju˝
na poczàtku roku,
przyniosły nam
zwyci´stwo. Woda
w rozlewisku
o powierzchni
około 100 ha na terenie
Topoliny, Skrzeszewa
i Podd´bia ustàpiła.

Bartek Trzaskoma
Mariusz Kraszewski

S erdecznie dzi´kujemy jednostkom 
Ochotniczych Stra˝y Po˝arnych Gminy Wieliszew
oraz Paƒstwowej Stra˝y Po˝arnej w Legionowie

za wzorowà, ofiarnà pomoc podczas przeciwdziałania
podtopieniom, które wystàpiły w styczniu 2011 na naszym

terenie. Gratulujemy profesjonalizmu i skutecznoÊci. 
Dzi´ki Waszej akcji wielu z nas, Mieszkaƒców Gminy, 

uratowało dorobek swojego ˝ycia.

Wójt Gminy Wieliszew Przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew 
Paweł Kownacki Józef Borzewski

Woda ustàpiła stra˝akom
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

DziÊ spotykamy si´
AGNIESZKÑ

STACHNIK
podinspektorem

do spraw
urbanistyki

i architektury
Urz´du Gminy

Wieliszew.
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Micha∏

Trzeba jeÊç du˝o owoców i warzyw, ˝eby
byç zdrowym. Tam sà witaminy i one
sà bardzo wa˝ne. Ja jem du˝o, przez ca∏y
rok. Trzeba te˝ sport uprawiaç, jeszcze
p∏ywaç i du˝o na rowerze jechaç.Trzeba
chodziç do dentysty i piç du˝o wody i si´
gimnastykowaç.

Amelia

Trzeba myç r´ce i trzeba jeÊç du˝o
owoców, maliny, mandarynki, banany,
ale ja nie wiem dlaczego, trzeba te˝ jeÊç
cytryny i kiwi. Znam te˝ ziemniaki,
marchew i kapust´. Musz´ to wszystko
jeÊç, wtedy b´d´ zdrowa.

Sara

Trzeba jeÊç owoce, myç r´ce i çwiczyç
– gimnastyk´. Ale nie wiem, jakà. Wa˝ne,
˝eby coÊ robiç z cia∏em. JeÊç gruszk´,
jab∏ko, mandarynk´ i Êliwk´. Ale nie
hamburgery, bo one sà s∏odkie albo
t∏uste.

Zbli˝a si´ czas przesilenia, czyli okres, w którym naj∏atwiej o przezi´bienie.
SpytaliÊmy dzieci z Przedszkola Nr 2 w Wieliszewie,

JAK TÑ NIEPEWNÑ PORÑ DBAå O ZDROWIE I WZMOCNIå ORGANIZM.

Witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem 
w postaci koszulki ozdobionej napisem: „Moja Gmina Wieliszew”.

WITAMY W GMINIE WIELISZEW Artura Smoliƒskiego z Olszewnicy Sta-
rej urodzonego 26.09.2010, w Szpitalu Êw. Zofii w Warszawie.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni” rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç si´ do Re-
feratu Informacji i Promocji mieszczàcego si´ w pokoju nr 9 Urz´du Gminy
Wieliszew, telefonicznie pod numerem (022) 782 26 32 lub mailowo piszàc
na adres promocja@wieliszew.pl w celu ustalenia daty wr´czenia prezentu.
Gazeta Wieliszewska uhonoruje równie˝ naszych milusiƒskich publikujàc ich
zdj´cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

Red. – Jak wyglàda∏a Pana dotych-
czasowa praca zawodowa?
ARTUR BARTCZAK – Do s∏u˝by w Policji
wstàpi∏em w 1997 roku rozpoczyna-
jàc prac´ w V Komendzie Rejonowej
Policji w Warszawie / dzielnica Biela-
ny /, gdzie po ukoƒczeniu przeszkole-
nia podstawowego wykonywa∏em obo-
wiàzki z zakresu s∏u˝by dzielnicowe-
go, a nast´pnie po ukoƒczeniu kursu
specjalistycznego w 2000 roku zosta-
∏em mianowany na stanowisko dziel-
nicowego. Od momentu podj´cia s∏u˝-
by w Policji rozpoczà∏em studia o spe-
cjalizacji resocjalizacja, a nast´pnie
pedagogika. W 2004 roku zosta∏em
mianowany w tej samej jednostce or-
ganizacyjnej Policji na stanowisko kie-
rownika ogniwa patrolowo – inter-
wencyjnego. Niespe∏na 2 lata póêniej
posiadajàc wy˝sze wykszta∏cenie
ukoƒczy∏em kurs oficerski w Wy˝szej
Szkole Policji w Szczytnie. W la-
tach 2006 – 2007 pe∏ni∏em s∏u˝b´ spe-
cjalisty w Wydziale Prewencji KSP,
gdzie nadzorowa∏em i koordynowa∏em
s∏u˝b´ dzielnicowych.W 2007 roku zo-
sta∏em mianowany na stanowisko Na-
czelnika Wydzia∏u Prewencji KPP
w Legionowie, gdzie odpowiada∏em
za prac´ s∏u˝b prewencyjnych i obcho-
dowych, a od lutego 2010 roku zosta-
∏em powo∏any na stanowisko Ko-
mendanta Komisariatu Policji w Wie-
liszewie.
Dlaczego wybra∏ Pan zawód poli-
cjanta?
Praca w Policji interesowa∏a mnie
od najm∏odszych lat, dlatego te˝
po ukoƒczeniu szko∏y Êredniej nie
chcàc obcià˝aç bud˝etu rodzinnego
kontynuacjà nauki na wy˝szej uczel-
ni, postanowi∏em wstàpiç do s∏u˝by

w Policji. Zawód, a raczej s∏u˝-
b´ spo∏eczeƒstwu postanowi∏em
wykonywaç, aby chroniç
s∏abszych, uczciwych, któ-
rzy stajà si´ ofiarami
przest´pstwa, a szczegól-
nie pomagaç osobom
poszkodowanym, aby
nie sta∏y si´ pono-
wie ofiarami
i nie mia∏y poczu-
cia wykluczenia. To
spowodowa∏o, ˝e
w pierwszych latach
s∏u˝by by∏em
dzielnicowym
i wi´kszoÊç czasu sp´dza∏em w po-
wierzonym rejonie s∏u˝bowym.
Co najbardziej podoba si´ Panu
w Gminie Wieliszew?
Nie jestem mieszkaƒcem Gminy Wie-
liszew jednak˝e teren podleg∏y Komi-
sariatowi Policji w Wieliszewie pozna-
∏em ju˝ bardzo dobrze, bo uwa˝am, ˝e
ka˝dy policjant wykonujàcy czynno-
Êci s∏u˝bowe powinien znaç topogra-
fie terenu i wyst´pujàce na nim zagro-
˝enia dlatego te˝ cz´sto uczestnicz´
w czynnoÊciach s∏u˝bowych wykony-
wanych przez funkcjonariuszy. Gmi-
n´ Wieliszew uwa˝am za bardzo zie-
lonà i ekologicznà ze wzgl´du na ota-
czajàce nas pola, ∏àki, lasy i jeziora,
co sprawia, ˝e jest wyÊmienitym miej-
scem do odpoczynku.
W wolnym czasie najch´tniej…
Jak ju˝ wspomnia∏em, lubi´ zielone
otoczenie, dlatego te˝ du˝o czasu sp´-
dzam na dzia∏ce, gdzie zawsze mam
„coÊ do zrobienia”. Lubi´ równie˝ sp´-
dzaç wolny czas ze zwierz´tami
a szczególnie psami, które posiadam
na dzia∏ce.

Moje miejsce na urlop…
Najcz´Êciej okres urlopu sp´dzam z ro-
dzinà na dzia∏ce. Jednak˝e lubi´ zwie-
dzaç miejsca, w których jeszcze nie by-
∏em, poznawaç kultur´ i obyczaje re-
gionalne naszego kraju.
Ulubiona muzyka…
Lubi´ s∏uchaç ka˝dy rodzaj muzyki,
a szczególnie polskich przebojów ostat-
nich lat.
Ulubione danie…
Bardzo lubi´ polskie potrawy, a szcze-
gólnie kotlet wieprzowy, drobiowy
z pieczonymi ziemniaczkami, zupy
oraz surówki.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny…
Najch´tniej i najcz´Êciej s∏ucham radia
Zet i TOK FM, gdzie lubi´ rozmowy pu-
blicystyczne. W przypadku stacji tele-
wizyjnych lubi´ oglàdaç wspomniane
powy˝ej programy, bie˝àce wydarzenia
oraz cz´sto lubi´ obejrzeç ciekawy film
sensacyjny, jednak˝e nie o pracy Policji.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Marcin

Zdrowe jest mycie z´bów i mycie ràk, bo
wtedy nie ma bakterii i sà zdrowe z´by.
Trzeba jeÊç warzywa i owoce, ˝eby byç
zdrowym, bo warzywa i owoce sà zdrowe.
S∏odycze sà niezdrowe.

Mateusz

Trzeba myç z´by. I r´ce. ˚eby nie by∏o
bakterii, myjemy te˝ g∏ow´. Najlepiej
nie jeÊç t∏usto, bo wtedy si´ brudzi. Ca∏y
brzuch i rzeczy, i t∏uste jest niezdrowe.

DziÊ naszym bohaterem jest komisarz ARTUR
BARTCZAK Komendant Komisariatu
Policji w Wieliszewie. 
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OSOBOWOÂCI WIELISZEWA

Red. – Od kiedy pracuje Pani
w Wieliszewie?
AGNIESZKA STACHNIK – W Urz´dzie
Gminy Wieliszew pracuj´ od paê-
dziernika 2007 r.

Jak wyglàda∏a Pani kariera?
Po odbyciu rocznego sta˝u w Refe-
racie Urbanistyki i Architektury zo-
sta∏am tam zatrudniona i pracuj´
do dzisiaj.

Mog∏aby Pani powiedzieç, co
szczególnie podoba si´ Pani
w Gminie Wieliszew?
Przede wszystkim przyroda oraz
wiele ciekawych szlaków rowero-
wych.

Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hob-
by, oryginalny sposób sp´dzania
wolnego czasu?

Czytanie ksià˝ek i, je˝eli znajd´ tro-
ch´ czasu, uk∏adanie puzzli.

Ulubione miejsce…
Lubi´ upa∏y i przejrzystà wod´, dla-
tego zauroczy∏ mnie Egipt.

Ulubiona muzyka…
Najbardziej lubi´ s∏uchaç dance
i house oraz zespo∏u Dire Straits.

Ulubione danie…
Uwielbiam kuchni´ w∏oskà,
a w szczególnoÊci lasagne.

Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny…
Zdecydowanie RMF FM i Discove-
ry Science.

Dzi´kuj´ za rozmow´.
nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Dominika

Trzeba jeÊç do˝o owoców, Êliwek, jab∏ek,
gruszek. Warzywa te˝, marchew. Wtedy
si´ lepiej widzi. Trzeba myç r´ce i si´
czesaç, ˝eby nie by∏o ko∏tunów. I wa˝ne
– myç z´by.
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AktualnoÊci

Krzysztof Klimaszewski
Prezes Zarzàdu Stowarzyszenia
„Bonawentura”

Przedszkole „KubuÊ Puchatek” w Niepor´cie

Informacje: 600-17-69-18 lub 0-22 774-87-12    www.przedszkolenieporet.waw.pl

R E K L A M A

„„JJaakk  ttoo  ddoobbrrzzee  uussiiààÊÊçç  nnaa  kkoollaannaacchh  DDzziiaaddkkaa
ii  wwttuulliiçç  ssii´́  ww  rraammiioonnaa  kkoocchhaajjààcceejj  BBaabbccii””

DDzziieeƒƒ  BBaabbccii  ii  DDzziiaaddkkaa  ttoo  nnaajjppii´́kknniieejjsszzee  ddnnii  ww  rrookkuu..  WW  ttyycchh  ddnniiaacchh
BBaabbcciiee  ii  DDzziiaaddkkoowwiiee  oobbddaarrzzeennii  ssàà  sszzcczzeeggóóllnnyymmii  ddoowwooddaammii  mmii∏∏ooÊÊccii..

W sobot´, 5 lutego 2011 roku odby∏ si´ w Szkole Podstawowej
im. Kornela Makuszyƒskiego Bal Karnawa∏owy. 

Dnia 21 stycznia 2011 roku do szko-
∏y w Skrzeszewie uczniowie klas naj-
m∏odszych zaprosili swoje kochane
babcie i kochanych dziadków z oka-
zji ich Êwi´ta. Zaproszeni goÊcie nas
nie zawiedli i licznie przybyli do szko-
∏y. M∏odzi artyÊci bardzo prze˝ywali
wystàpienie, bo ka˝dy chcia∏ powie-
dzieç najpi´kniej wierszyk i zaÊpie-
waç piosenki swojej babci i swojemu
dziadkowi. Uczniowie przygotowali
przedstawienie pt:,,Rzepka”. Pro-
gram artystyczny zakoƒczy∏ uroczy ta-
niec,,Twist” w wykonaniu klasy,,0”.
Wszyscy zaÊpiewali uroczyste „100 lat”

swoim dziadkom. Nast´pnie Pani dy-
rektor Ma∏gorzata Âcibor z∏o˝y∏a ser-
deczne ˝yczenia a uczniowie wr´czy-
li wykonane w∏asnor´cznie upomin-
ki. Wszyscy wspólnie zasiedliÊmy
do sto∏u.

To by∏ naprawd´ wyjàtkowy dzieƒ,
pe∏en uÊmiechu, radoÊci i dumy.
Szcz´Êliwe i rozpromienione twarze
babç i dziadków po raz kolejny uka-
za∏y nam, nauczycielom, ˝e nasza pra-
ca jest bardzo potrzebna, a dzieci to
nasz wspólny skarb.

nn Nauczyciele klas 0-II

Dnia 22 stycznia 2011 roku dzieci
z Przedszkola Samorzàdowego nr 2
w Wieliszewie zaprosi∏y swoich ukocha-
nych Dziadków na uroczystoÊç z okazji
ich Êwi´ta, która odby∏a si´ w Domu Kul-
tury w ¸ajskach. Zaproszeni goÊcie licz-
nie przybyli, aby podziwiaç swoje wnu-
cz´ta.

Wyst´p rozpocz´∏a grupa dzieci
4–5-letnich przedstawiajàc jase∏ka.
Przedszkolaki przebrane za ma∏e anio-
∏y czuwa∏y nad Âwi´tà Rodzinà, pastusz-
kowie przybyli Êpiesznie, aby powitaç na-
rodzonego Jezusa a Trzej Królowie z∏o-
˝yli dary u stóp Dzieciàtka. Dzieci
z niezwyk∏ym zapa∏em recytowa∏y swe
kwestie, a tak˝e Êpiewa∏y kol´dy.

Najm∏odsze wnucz´ta – 3-latki wy-
Êpiewa∏y drogim Dziadkom jak bardzo
ich kochajà, recytowa∏y wiersze i taƒczy-
∏y. By∏y s∏odkie!!!

Nast´pnie wystàpi∏a grupa szeÊciolat-
ków prezentujàc przedstawienie pt.
„Królewna Âmieszka”.Wszyscy wspania-
le si´ bawili, Êmiechu by∏o co niemiara!!!
Starszaki nagrodzono gromkimi brawa-
mi. Nie oby∏o si´ (w ka˝dej grupie) bez
taƒców z Babciami i Dziadkami oraz
wspólnymi zabawami. Na koniec wnucz´-
ta wr´czy∏y swoim ukochanym bliskim
drobne, w∏asnor´cznie wykonane upo-
minki.

Dziadkowie byli pe∏ni uznania dla
swoich wnuków, podziwiali ich postaw´
i umiej´tnoÊci. Wspania∏a atmosfera,
która towarzyszy∏a spotkaniu, by∏a oka-
zjà do umocnienia wi´zi rodzinnej, mi-
∏ego sp´dzenia czasu.

Jeszcze raz wszystkim Babciom
i Dziadkom sk∏adamy najserdeczniejsze
˝yczenia i wszelkiej pomyÊlnoÊci w ˝y-
ciu. nn Renata Florjaƒczyk

Szko∏a tego dnia zmienia∏a si´ w sa-
l´ balowà ozdobionà kolorowymi ba-
lonami, ∏aƒcuchami i serpentynami.
WÊród balonów pob∏yskiwa∏y kolo-
rowe Êwiat∏a. Zmieni∏o si´ nie tylko
wn´trze, ale tak˝e osoby w niej
przebywajàce. Zamiast uczniów
do szko∏y przyby∏y: ksi´˝niczki, kró-
lewicze, Hawajki, spiker-superman,
tygrysy, biedronki, pszczó∏ki, nawet
mumia oraz Faraon, nad wszystkim
czuwa∏o kilku Zorro. DoroÊli równie˝
nie zapomnieli o przebraniach:
Klaun weso∏o taƒczy∏ z Ksi´˝niczkà.
Bal rozpoczà∏ si´ uroczystym polo-
nezem. Nagle w sali balowej poja-
wi∏y si´ z∏e czarownice, które z krzy-
kiem oraz z miot∏ami zacz´∏y taƒ-
czyç. Szefowa czarownic uciszy∏a

swoje siostry oraz je zaczarowa∏a.
Magia sprawi∏a, ˝e z∏e czarownice
zamieni∏y si´ w dobre i mog∏y bawiç
przyby∏ych goÊci.

Poza taƒcami by∏o wiele konkur-
sów oraz karaoke, które cieszy∏o si´
du˝à popularnoÊcià. Dzieciaki taƒ-
czy∏y i Êpiewa∏y przy akompania-
mencie znanych i lubianych melodii.
W repertuarze znalaz∏y si´ piosen-
ki znanych polskich wykonawców,
jak równi´z stare i lubiane melodie,
które porywa∏y do taƒca – ,,Kaczu-
chy”. Wszystkie dzieciaki ch´tnie
uczestniczy∏y w organizowanych
konkursach. OczywiÊcie wybrano
króla i królowà balu.W tym roku by-
∏o to bardzo trudne zadanie, albo-
wiem wszystkie przebrania by∏y
bardzo ciekawe i oryginalne.

Dzieciaki bawi∏y si´ wspaniale,
o czym Êwiadczy∏y szerokie uÊmie-
chy na twarzach. W przerwach mi´-
dzy taƒcami odpoczywa∏y przy socz-
ku i gromadzi∏y utraconà energi´
za poÊrednictwem ∏akoci.

Mi∏o by∏o patrzeç na tak szcz´Êli-
wie rozbawionà gromadk´. Dzi´ku-
jemy wszystkim za mi∏à zabaw´,
do zobaczenia za rok. nn MS

Tym razem bal odby∏ si´ w go-
Êcinnych progach Domu Ban-
kietowego Melodia w Legiono-

wie.Tegoroczny bal mia∏ specjalny
charakter, powiem wprost magiczny,
a to z uwagi na wszechobecnà ma-
gi´ w wykonaniu iluzjonisty S∏awo-
mira Kowalskiego. „Jego pokazy
magii dzia∏ajà na ludzi jak lampka
dobrego wina”- tak okreÊlane sà wy-
st´py Pana S∏awomira. Niemniej
jednak bal rozpoczà∏ inny pokaz
– pokaz taƒca towarzyskiego, zarów-
no taƒców standardowych jak i la-
tynoamerykaƒskich w wykonaniu
Ani i Krystiana. Wkrótce, po kon-
sumpcji daƒ goràcych: smacznego
kremu borowikowego lub flaczków
w zale˝noÊci od preferencji oraz ste-
ku z zapiekanymi ziemniakami,
uczestnicy balu równie˝ pokazali
swoje talenty taneczne. Zgodnie
z tradycjà pierwszym taƒcem by∏
walc wiedeƒski. Wszyscy nasi go-
Êcie, zach´ceni pokazem profesjo-

Co to by∏ za bal...

Dzieƒ Babci i Dziadka

Kocham Babci´ i Dziadka

nalnego taƒca, wykazali si´ wysoki-
mi umiej´tnoÊciami tanecznymi.
Ogromny udzia∏ w tym mia∏ zespó∏
„Setius”, który bawi∏ wszystkich
w rytm najró˝niejszych przebojów
– polskich, zagranicznych, starych,
nowych. Ka˝dy mia∏ przy czym po-
szaleç i co poÊpiewaç. Zespó∏ ten za-
s∏uguje na specjalne podzi´kowa-
nie, poniewa˝ by∏ z nami na ka˝dym
balu Bonawentury i przede wszyst-
kim rozumie idee imprez charyta-
tywnych.

W tym roku na zabawie, z której
jak zawsze dochód przeznaczony
jest na wspieranie dzia∏alnoÊci wie-
liszewskiej szko∏y, bawi∏o si´
100 osób. Imprez´ swà obecnoÊcià
zaszczycili Starosta Powiatu Legio-
nowskiego Jan Grabiec, Wójt Gmi-
ny Wieliszew Pawe∏ Kownacki oraz
Radni Powiatu Legionowskiego Mi-
ros∏aw Kado, Igor Krajnow, Piotr Po-
wa∏a i zapewne jak pozostali uczest-
nicy balu – nie zawiedli si´. IÊcie
szampaƒska zabawa trwa∏a do bia-
∏ego rana i by∏a na tyle Êwietna, ˝e
gdy blady Êwit puka∏ do okien sali,
wi´kszoÊç uczestników wcale nie za-
mierza∏a opuszczaç zabawy. Trun-
ków i jad∏a nie brakowa∏o.

Ale nie tylko dobra zabawa przy-
Êwieca∏a uczestnikom imprezy.
Wszyscy wiedzieli, ˝e bawià si´ dla
dobra naszej Szko∏y. Po raz kolejny
uczestnicy naszego balu pokazali
swe goràce serca i szczodre portfe-
le. Bia∏o-czerwona skarbonka Bona-
wentury szybko zape∏ni∏a si´.
Wszystkim dobrodziejom, darczyƒ-
com serdecznie dzi´kujemy
za udzielone wsparcie. Szczególne
podzi´kowania nale˝à si´ Panu Wie-
s∏awowi Raszewskiemu Prezesowi
Zak∏adu Produkcji Sprz´tu Me-
dycznego Ravimed, który jeszcze

na par´ dni przed balem przekaza∏
darowizn´ finansowà na potrzeby
Szko∏y. Równie˝ nale˝y wymieniç
i inne firmy oraz osoby: takie jak
Kamis S.A. – podzi´kowania dla
Pani E. Gronowskiej, Zarzàd Pa∏a-
cu Kultury i Nauki sp. z o.o., – uk∏o-
ny dla Pana A. Siezieniewskiego Wi-
ceprezesa Zarzàdu, Pani Dominiki
Bastian podzi´kowania z nadziejà
na dalszà wspó∏prac´, Paƒstwu
Agnieszce i Rafa∏owi Liberadzkim
uk∏ony za meble do Êwietlicy i s∏o-
dycze, Panu Januszowi Klejmant,
Polskie Radio S.A. – wdzi´cznoÊç
dla Pana R. Hiƒczy Dyrektora Pro-
gramu I i Panów M. Gàsiorowskie-
go i M. Olszaƒskiego redaktorów
Programu III, nauczycieli i rodziców
wieliszewskiej „Podstawówki”

Tak wi´c ca∏kowity dochód, jaki
uda∏o si´ zgromadziç podczas balu
(bez darowizny Ravimedu) przeka-
zany do skarbonki, jak i na konto
bankowe Stowarzyszenia, to bli-
sko 7000 z∏. W tym miejscu goràce
podzi´kowania nale˝à si´ równie˝
tym, którzy nie szcz´dzili swoich
pieni´dzy wrzucajàc je do skarbo-
ny bàdê przesy∏ali je bezpoÊrednio
na konto Stowarzyszenia. Specjalne
podzi´kowania dla cz∏onków Bona-
wentury, którzy nie szcz´dzili swo-
jego czasu i wysi∏ków dla organiza-
cji balu: Joannie Twardo, Teresie
Gajowniczek, Dariuszowi ˚ukow-
skiemu, Wojciechowi Pietrasowi.

Kwota zgromadzona na koncie
daje nadziej´ na zakup ju˝ czegoÊ
bardziej ambitnego dla Szko∏y a na-
de wszystko jej uczniów. Rozwa˝a-
ny jest zakup mobilnej pracowni
komputerowej dla najm∏odszych
uczniów wraz z serwerem i siecià
bezprzewodowà.

nn

W ostatnià sobot´
stycznia bie˝àcego
roku ponownie
Przyjaciele Szkoły
Podstawowej im
T. KoÊciuszki spotkali
si´ na karnawałowym
balu charytatywnym
Bonawentury. 

Bal Bonawentury 
po raz trzeci
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Historia/Przysz∏oÊç

W
spomina on,
˝e 1 wrzeÊnia
w godzinach
rannych, o Êwi-
cie wschodzàcego

s∏oƒca rozegra∏a si´ walka, w któ-
rej bra∏y udzia∏ niemieckie samo-
loty dwusilnikowe i nasze jedno-
silnikowe. Walka, mia∏a miejsce
nad torem kolejowym Legionowo
– Zegrze ko∏o mostu kolejowego
na Kanale Bródnowskim. Po-
czàtkowo myÊla∏, ˝e sà to çwicze-
nia, bo cz´sto w okolicach pól fol-
warku Wieliszew wyrzucano
skoczków spadochronowych.
Po skokach dzieci zbiera∏y skraw-
ki p∏ótna, które wylatywa∏y ze
spadochronów i robi∏y z nich ma-
∏e spadochroniki a z lepiku skocz-
ków, które wyrzucane by∏y do gó-
ry, imitujàc prawdziwych skocz-
ków na spadochronach. Niestety
to by∏a walka, walka na powa˝-
nie polskich myÊliwców z nie-
mieckimi bombowcami, które
w pop∏ochu wyrzuci∏y bomby
na pole paƒstwa Grzybowskich,
Kalisiaków i pani Gronauowej.
Od wybuchu tych bomb na sku-
tek podmuchu m∏ody Borowski
upad∏ wylewajàc Êwie˝o udojone
mleko z porannego udoju.

Pan Borowski wspomina da-
lej, ˝e w godzinach popo∏udnio-
wych nad folwarkiem Micha∏ów
oraz polami gospodarzy micha-
∏owskich Jana Dominiaka, Jaku-
bowskich oraz Filipkowskich ze
Stanis∏awowa rozegra∏a si´ na-
st´pna walka powietrzna samo-
lotów.Tym razem oprócz polskich
myÊliwców udzia∏ w niej wzi´∏y
jednosilnikowe samoloty niemiec-

Pan Borowski to by∏y oficer
LWP, który od dziecka do czasu
wygnania przez Niemców we
wrzeÊniu 1944r. mieszka∏
w Micha∏owie tu˝ przy folwarku
Micha∏ów. Ojciec jego pracowa∏
w wytwórni
balonów w Legionowie.
Pan Borowski razem z ojcem
jeêdzi∏ na pokazy czy
te˝ zawody balonowe
na Polach Mokotowskich,
obserwowa∏ skoki
spadochronowe wykonywane
z balonów nad polami
Wieliszewa.

Eligiusz Wysocki
Krzysztof Klimaszewski

Wystartowa∏ z Poniatowa,
zginà∏ w Micha∏owie (cz. 2)

kie co by wskazywa∏o na myÊliw-
ce typu Messerschmitt. Nadlecia-
∏y one zza wysokiego budynku pa-
na Grzybowskiego oraz Zawi-
stowskiego. S∏yszàc huk
samolotów Tadeusz Borowski
wraz ze swoim bratem Jankiem
zainteresowali si´ co si´ dzieje.
Oglàdali przebieg walki a˝ do sa-
mego jej koƒca. By∏a to za˝arta
walka ko∏owa na niskiej wysoko-
Êci. Co jakiÊ czas, któryÊ z samo-
lotów schodzi∏ w dó∏ by nast´pnie
z ca∏à mocà silnika piàç si´ zno-
wu do góry wracajàc w wir za˝ar-
tej walki na Êmierç i ˝ycie.
W pewnym momencie jeden
z samolotów niemieckich Me 109
opuÊci∏ miejsce bitwy i oddala∏ si´
w kierunku lasu pod Niepor´tem.
Za nim polecia∏ polski samolot.
Niestety za nim podà˝y∏y dwa
Messerschmitty 109, które strze-
la∏y do samolotu z bia∏o – czerwo-
nà szachownicà. Nawet z bratem
krzyczeliÊmy, ˝eby uwa˝a∏ w na-
dziei ˝e polski pilot us∏yszy.
W pewnym momencie polski
myÊliwiec poderwa∏ si´ do góry,
zatoczy∏ pe∏nà p´tle z du˝ym wy-
ciem silnika, pozostawiajàc za so-
bà du˝à smug´ dym, ale nie pa-
li∏ si´ zaczà∏ si´ zni˝aç. Zni˝aç si´
ale nie spadaç. Pilot próbowa∏ na-
wet awaryjnie làdowaç ale nieste-
ty nie uda∏o si´. Samolot upad∏
na ∏àk´ Pana Kawki znajdujàcà
si´ pomi´dzy jego zabudowania-
mi gospodarskimi a Kana∏em
Bródnowskim. S∏yszeliÊmy g∏uche
uderzenie jakby ktoÊ du˝à iloÊç
talerzy rzuci∏ w b∏oto. Samolot
odbi∏ si´ od pod∏o˝a ∏àki, po∏ama∏
golenie podwozia i upad∏ kilka
metrów dalej, usytuowany do ta-
kiego kierunku jak lecia∏ tj.
w kierunku Niepor´tu. Mia∏ po-
∏amane podwozie z ko∏ami ale si´
trzyma∏o przy samolocie, nie by-
∏o w ko∏o ̋ adnych cz´Êci. Jak przy-
biegliÊmy na miejsce ju˝ by∏o du-
˝o ludzi, którzy mieszkali bli˝ej
miejsca upadku samolotu. Samo-
lot mia∏ wiele przestrzeleƒ po bo-
kach kad∏uba. Prawdopodobnie
pilot przed upadkiem jeszcze pa-
nowa∏ nad sterami samolotu,
a po uderzeniu jeszcze ˝y∏. Pilot
znajdowa∏ si´ we wraku samolo-
tu. By∏ bez czapki, pochylony

w lewà stron´ z rozpi´tym kom-
binezonem. Przez rozchylony
kombinezon z odleg∏oÊci jakiej mi
dane by∏o oglàdaç przez otacza-
jàcy t∏um zobaczy∏em dwie
gwiazdki, co wskazywa∏oby
na stopieƒ porucznika. Pilot zo-
sta∏ odwieziony do szpitala,
do Warszawy. Póêniej bo w 1974 r.
b´dàc w Micha∏owie Pan Borow-
ski spotka∏ swojego koleg´ Henry-
ka Wasia, który równie˝ by∏
Êwiadkiem zestrzelenia polskiego
samolotu.W rozmowie o upadku
tego samolotu na ∏àce Pana Kaw-
ki i ˝e zginà∏ pilot w stopniu po-
rucznika Pan WaÊ sprostowa∏ ˝e
w stopniu kapitana.To by jedno-
znacznie wskazywa∏o na dowód-
c´ 123 eskadry kpt. Mieczys∏awa
Leonarda Olszewskiego.

Wed∏ug Pana Borowskiego,
Olszewski by∏ ostatnim który
strzela∏ do Messerschmitta, które-
go goni∏ w kierunku Niepor´tu
i który gdzieÊ tam awaryjnie là-
dowa∏. To jemu nale˝a∏oby przy-
znaç to zestrzelenie.

Atakowane bombowce niemiec-
kie przez polskie myÊliwce wyrzu-
ca∏y bomby na okoliczne pola.
Nikt z osób cywilnych nie zginà∏,
wyla∏o si´ jedynie mleko z poran-
nego udoju od podmuchów wybu-
chajàcych bomb. Bomby spad∏y
na granicy pola pana Gronau
i pana Marczyka (Marski), (na-
zwiska Pan Borowski dobrze nie
pami´ta). Mieszka∏ on w pierw-
szym domu po prawej stronie tu˝
za torami, idàc w kierunku ̧ ajsk.
Przechodzi∏em tamt´dy setki ra-
zy podà˝ajàc do szko∏y w ¸aj-
skach. Pami´tam równie˝, i˝ syn
wspomnianego gospodarza o nie-
zapami´tanym nazwisku, by∏ za-
palonym mi∏oÊnikiem lotnictwa,
konstruowa∏ du˝e latawce, które
ch´tnie oglàda∏em gdy tamten je
wypuszcza∏.

Samolot le˝a∏ doÊç d∏ugo na ∏à-
ce. Przyjecha∏a ekipa wojskowa
wymontowali ró˝ne cz´Êci, ko∏a,
Êmig∏o i karabiny. Natomiast
ju˝ po wkroczeniu Niemców je-
den gospodarz ze Stanis∏awowa
wozem z koniem kupionym
od mojego ojca Jana zawióz∏ po-
zosta∏y kad∏ub samolotu na ram-
p´ w Legionowie. Tam te˝ wrak

samolotu jeszcze troch´ czasu
pole˝a∏ a nast´pnie zosta∏ gdzieÊ
wywieziony.

Pan Borowski uwa˝a, i˝ po-
winno zostaç zaliczone zestrze-
lenie niemieckiego samolotu
kpt. Olszewskiemu, bo by∏ ostat-
nim który strzela∏ do dymiàce-
go niemieckiego myÊliwca. Sa-
molot ten spad∏ czy te˝ awaryj-
nie làdowa∏ tego Pan Borowski
nie wie, ale z ca∏à pewnoÊcià by-
∏o to w okolicach Stanis∏awowa.
Nie wie równie˝ czy pilot wy-
skoczy∏ na spadochronie. Nato-
miast po powrocie z ogl´dzin ze-
strzelonego polskiego samolo-
tu, by∏ Êwiadkiem
przyprowadzenia niemieckie-
go pilota z zabanda˝owanà g∏o-
wà bez czapki, dobrze zbudowa-
nego, do punktu sanitarnego
mieszczàcego si´ w budynku p.
Grzybowskich w Micha∏owie.

Ostatni pojedynek powietrz-
ny kapitana Olszewskiego ob-
serwowa∏ równie˝ z rejonu ko-
szar 2 batalionu balonowego
w Legionowie W. Kulczyk, któ-
ry w liÊcie do weterana 2 pu∏ku
lotniczego pu∏kownika pilota
Wac∏awa Króla tak napisa∏:

Walka trwa∏a pomi´dzy godzi-
nà 16 a 17; bra∏o w niej udzia∏
kilkanaÊcie maszyn […]Widzia-
∏em skaczàcych ze spadochrona-
mi. Od strony po∏udniowo – za-
chodniej zauwa˝y∏em nagle trzy
maszyny pikujàce do ziemi
pod kàtem 50 – 60 stopni i zbli-
˝ajàce si´ bardzo szybko
nad miejsce, w którym sta∏em,
s∏ysza∏em wyraênie seri´ z dzia-
∏ek i karabinów maszynowych.
Rozpozna∏em, ˝e maszy-
na na przedzie jest ze znakami
polskimi, zaÊ dwie dalsze majà
czarne krzy˝e […] Upadku pol-
skiej maszyny nie widzia∏em, bo
zas∏ania∏ las, ale nie trwa∏o zbyt
d∏ugo, jak przywieziono samocho-
dem martwego pilota do garnizo-
nowej izby chorych.W legityma-
cji pilota by∏o podane – kpt. pil.
Mieczys∏aw Olszewski, dowód-
ca 123 eskadry.

W okresie funkcjonowania po-
niatowskiego lotniska, bracia Bo-
rowscy widzieli przelatujàce
PZLe nad Micha∏owem i kierujà-

ce si´ nad ¸ajskami do Poniato-
wa. Machali do nich r´koma a pi-
loci odwzajemniali te gesty i rów-
nie˝ serdecznie ich pozdrawiali.
Tu˝ zaraz po rozpocz´ciu wojny
odprowadzaliÊmy ojca na wojn´
i wówczas widzia∏em jak wraca∏
z nad Warszawy samolot Heinkel
He 111 bardzo nisko, widocznie
uszkodzony, z oszklonà w ca∏oÊci
Êrodkowà kabinà, motory dwa
w skrzyd∏ach.Widaç by∏o wystra-
szonà twarz strzelca. Po kilku
dniach po opuszczeniu lotniska
przez nasze samoloty, Niemcy la-
tali bezkarnie na Warszaw´.
Oglàda∏em ich, chroniàc si´
pod du˝ym kasztanowcem
w ogrodzie folwarku Micha∏ów,
a póêniej wykopaliÊmy z mamà
jam´ nakrywajàc jà deskami
i ziemià.

Kpt. Olszewski i ppor. Pio-
trowski zgin´li tego samego
dnia i ich cia∏a trafi∏y do Pa∏a-
cu Ujazdowskiego. Równie˝ te-
go samego dnia bo 4 wrzeÊnia
odby∏ si´ ich pogrzeb. W ksi´-
dze pogrzebów na Powàzkach
oraz na odwrocie protokó∏ów
Êmierci sà wpisane numery
kwater, rz´du, grobów. Numery
te Êwiadczà, ˝e Olszewski i Pio-
trowski zostali pochowani obok
siebie. Póêniej na protokóle
Êmierci Piotrowskiego i w ksi´-
dze numery sà przekreÊlone
i wpisane inne. Dlaczego, pomi-
mo ̋ e pogrzeb odby∏ si´ tego sa-
mego dnia, przywieziono ich
cia∏a ze Szpitala Ujazdowskie-
go, grób Olszewskiego jest
w kwaterze ˝o∏nierzy wrzeÊnia
a grób Piotrowskiego znajduje
si´ ca∏kiem gdzie indziej
w osobnej mogile? Jest wi´c
jeszcze du˝o do wyjaÊnienia
szczegó∏ów aby mieç 100% pew-
noÊç przebiegu wydarzeƒ i do-
k∏adnoÊci miejsc zaistnia∏ych
wypadków.

Jak zawsze zwracam si´
z ogromna proÊbà do Czytelni-
ków Gazety w szczególnoÊci
do mieszkaƒców Micha∏owa,
którzy w swoich rodzinach ma-
jà jeszcze osoby które mogà
pami´taç tragicznà Êmierç pol-
skiego pilota kapitana Mieczy-
s∏awa Olszewskiego o przekaza-
nie jeszcze innych relacji. Mo-
˝e uda∏oby si´ przekonaç
Êwie˝o wybrane w∏adze naszej
gminy do upami´tnienia miej-
sca Êmierci dowódcy 123 eska-
dry myÊliwskiej w Micha∏owie.

nn

Zimowe inwestycje w Gminie Wieliszew
Zimowe miesiàce nie sprzyjajà prowadzeniu robót budowlanych, co nie znaczy, ˝e pracownicy Referatu Inwestycji narzekajà na brak zaj´ç. 

Oto zestawienie najwa˝niejszych
dzia∏aƒ Referatu, które mia∏y
miejsce w styczniu:
1. Przygotowanie dokumentów

i za∏àczników niezb´dnych
do podpisania umowy o dofi-
nansowanie ze Êrodków Euro-
pejskiego Funduszu Spo∏ecz-
nego dla zadaƒ „JesteÊmy ak-
tywni, poznajemy dziedzictwo
kulturowe Mazowsza” i „Muzy-
koterapia dla dzieci niepe∏no-
sprawnych”.

2.Przygotowanie i z∏o˝enie wnio-
sku o dofinansowanie z tereno-
wego Funduszu Ochrony Grun-
tów Rolnych dla zadania „Wy-
konanie nawierzchni ˝wirowej
na ul. Marysieƒki”.

3.Aktualizacja wniosku oraz

przygotowanie dokumentów
i za∏àczników niezb´dnych
do podpisania umowy o dofi-
nansowanie ze Êrodków Euro-
pejskiego Funduszu Spo∏eczne-
go dla zadania „Wieliszewska
Akademia Przysz∏oÊci 2”.

4.Przygotowanie sprawozdania
o udzielonych zamówieniach
publicznych w roku 2010.

Ogó∏em wartoÊç zakontraktowa-
nych umów w roku ubieg∏ym:
10 083 325,08 z∏, w tym pi´ç prze-
targów kwalifikujàcych si´
do og∏oszenia na stronie UE.
5. Przygotowanie sprawozdania

z realizacji inwestycji w zakre-
sie wodociàgów i kanalizacji
w roku 2010 celem przes∏ania
do Urz´du Marsza∏kowskiego.

6. Przygotowanie sprawozdania
rzeczowo – finansowego z reali-
zacji inwestycji w roku ubie-
g∏ym.

7. Analiza a nast´pnie wydanie
opinii dotyczàcej projektu bu-
dowy ul. Aleja Ró˝ w zakresie
konstrukcji, geometrii oraz or-
ganizacji ruchu.

8. Zakoƒczono budow´ placu za-
baw wraz z terenem rekreacyj-
nych w miejscowoÊci Olszewni-
ca Nowa.

Ponadto trwajà prace przy ada-
ptacji budynku Remizy Stra˝ac-
kiej na potrzeby Sali Zebraƒ z za-
pleczem socjalnym w Ka∏uszynie.
Wykonano fundamenty dla
obiektu sportowego ze Êwietlicà
Êrodowiskowà w Krubinie. Kon-

tynuowane sà prace przy budo-
wie sieci wodociàgowej obj´tej
zadaniem pn.: „Wodociàgowanie
Êrodkowo – zachodniej cz´Êci

Gminy Wieliszew – etap I” oraz
przygotowywane sà przepom-
pownie Êcieków w ¸ajskach
do rozruchu. nn RI
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Edukacja

SAMODZIELNY ZESPO¸ PUBLICZNYCH ZAK¸ADÓW OPIEKI ZDROWOTNEJ
w Wieliszewie, ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE tel.: 22 782 24 55
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–18 

• lekarz rodzinny, pediatra – Ewa Olczak – Wróblewska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz – Pacuska
• lekarz internista – Jaros∏aw Bala
• lekarz radiolog – Jacek Stefan Król
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8–18

• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna Gra˝yna Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska 

wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub telefonicznie
Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 14–18

Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu po zg∏oszeniu

urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ W SKRZESZEWIE
ul. Nowodworska 57, tel. 22 782 30 26
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. w godz. 8–14

• lekarz rodzinny – Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra – Jadwiga Szymaƒska-Jastrz´bska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. w godz. 8– 13

• piel´gniarka Êrodowiskowo – rodzinna Jadwiga Szafraƒska

Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 9 – 11

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU ul. Dworcowa 1,
tel. 22 775 52 25
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt. 

w godz. 8–14

• lekarz pediatra – Zuzanna
Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny,pediatra 
– Ewa Olczak-Wróblewska
Gabinet zabiegowy czynny od pon. do pt. 

w godz. 8–14.30

• piel´gniarka rodzinna Ewa Romatowska

Punkt szczepieƒ wt. w godz. 10 –14

• Pacjenci z ZOZ-ów Janówek i Skrzeszew po godz. 14 
winni zgłaszaç si´ do ZOZ-u w Wieliszewie

• Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna Pomoc Lekarska
w Legionowie i Nowym Dworze Mazowieckim

• Konsultacje specjalistyczne: kardiologiczne,
laryngologiczne, urologiczne raz w miesiàcu w ZOZ
Skrzeszew

• Konsultacje: pulmonologiczne, okulistyczne, badania
spirometryczne wg potrzeb

• Gabinet ginekologiczny w ZOZ Skrzeszew pon. od godz. 15
• lekarz ginekolog – poło˝nik Sławomir Chaberek
• Opieka profilaktyczna w Szkołach Podstawowych

i Gimnazjach w umawianych terminach
• Działania edukacyjne w formie wizualnej i pogadanek
• Profilaktyka próchnicy – fluoryzacja
• Promocja Zdrowia z zakresu Profilaktyki Chorób 
• Nowotworowych zawierana ze Starostwem Powiatowym

w Legionowie 
Punkt Porad Psychologicznych
ZOZ Janówek wt. w godz. 8.30 – 11
ZOZ Wieliszew wt. w godz. 11 – 14.30

45 – lecie pracy
zawodowej El˝biety
Radzikowskiej
Êwi´towaliÊmy
w Êrod´, 9 lutego,
w Gimnazjum
w Wieliszewie.

Edyta Gàgolewska/MK

S
zczególna okazja wzruszy-
∏a wszystkich zebranych.
UroczystoÊç by∏a niespo-
dziankà przygotowanà spe-
cjalnie dla Pani El˝biety,

co spowodowa∏o u goÊci dodatko-
we emocje – oczywiÊcie pozytyw-
ne.

Dyrektor El˝bieta Radzikow-
ska rozpocz´∏a swojà przygod´
z oÊwiatà w 1966 r., a od 1982 r. za-
cz´∏a dzia∏aç na terenie Gminy
Wieliszew (ówczesnej Gminy
Skrzeszew). Pracowa∏a m.in. jako
nauczyciel w Szkole Podstawowej
w Wieliszewie oraz jako dyrektor
Szko∏y Podstawowej w ¸ajskach i,
jak sama powiedzia∏a, t´ prace lu-
bi∏a i ceni∏a sobie najbardziej.
Od 1996 r. by∏a dyrektorem Samo-
rzàdowej Administracji Placówek
OÊwiatowych koƒczàc na tej dzia-
∏alnoÊci swojà d∏ugoletnià prac´,
pozostawiajàc w spadku osiàgni´-
cia i dalsze Êcie˝ki rozwoju.

Na uroczystoÊci pojawi∏y si´
w∏adze samorzàdowe, przedstawi-
ciele oraz dyrektorzy gminnych
szkó∏. Podzi´kowania sk∏adali
wszyscy, od najm∏odszych po naj-
starszych. W imieniu wszystkich
przemówi∏ Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki, który powie-
dzia∏: „Pragn´ bardzo serdecznie
podzi´kowaç za Pani wieloletni

reklama

KADR Z ˚YCIA GMINY

Sobota,
22 stycznia,
Hotel Windsor
w Jachrance,
studniówka
z udzia∏em 
czterech klas
maturalnych 
Zespo∏u Szkó∏
Ponadgimnazjalnych
w Komornicy 
(dawne TGW D´be)

El˝bieta Radzikowska dzi´kowa∏a
za gratulacje ze strony w∏adz Gminy,

wspó∏pracowników i uczniów.

fo
t.

EG

45 lat dla edukacji
wk∏ad i ci´˝kà prac´ nad rozwojem
edukacji w Gminnie Wieliszew. Po-
nad 45 lat pracy zawodowej to nie-
wàtpliwie cenny i wyjàtkowy ba-
ga˝ doÊwiadczeƒ. Zarówno ja, jak
i wszyscy mieszkaƒcy Gminy Wie-
liszew czujemy si´ prawdziwie
wyró˝nieni i zaszczyceni, ˝e pra-

wie 30 lat swego ˝ycia ofiarowa∏a
Pani w∏aÊnie nam. (...) Z ca∏à po-
wagà i odpowiedzialnoÊcià mog´
przyznaç, ˝e wszystkie dotychcza-
sowe sukcesy w dziedzinie eduka-
cji, jakie uda∏o si´ osiàgnàç, oraz
te, które sà jeszcze przed nami,
na pewno nie by∏yby mo˝liwe, gdy-

by nie Pani zaanga˝owanie, konse-
kwencja w dzia∏aniu, a przede
wszystkim mi∏oÊç do uprawianego
zawodu. (...) Dzi´kujàc za ca∏e ofia-
rowane nam dobro ˝yczymy zdro-
wia, wszelkiej pomyÊlnoÊci oraz
spe∏nienia wszystkich najskryt-
szych zamierzeƒ i planów, jakie

z pewnoÊcià przyniesie przysz∏oÊç.”
My równie˝, jako Redakcja

„Gazety Wieliszewskiej”, która
jest wdzi´czna Pani Eli za mery-
torycznà, fachowà pomoc, podpi-
sujemy si´ pod podzi´kowaniami
i ˝yczymy niegasnàcej pogody du-
cha. nn
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AktualnoÊci

reklama

Koncert m∏odych
pianistów

W piàtek, 4 lutego sala koncertowa w Gminnym
Centrum Kultury w ¸ajskach zape∏ni∏a si´
m∏odymi pianistami. W∏aÊnie tego dnia Szko∏a
Gry na Pianinie prowadzona przez panià
Katarzyn´ Ignaciuk przy Gminnym OÊrodku
Kultury w Wieliszewie po raz pierwszy
zaprezentowa∏a si´ publicznie.

W
piàtkowym kon-
cercie wzi´∏o
udzia∏ 17 m∏o-
dych pianistów
w ró˝nym wieku

prezentujàcych zró˝nicowany po-
ziom, którzy zaprezentowali swe
umiej´tnoÊci – od prostych wpra-
wek dla poczàtkujàcych z Ele-
mentarnej szko∏y ABC na forte-
pian op 50 Aleksandra Ró˝yckie-
go, po duety Antona Diabellego,
czy Etiudy Fryderyka Chopina.
Wszyscy jednakowo nagradzani
zostawali gromkimi oklaskami
i to nie tylko dlatego, ˝e zdecydo-
wana wi´kszoÊç s∏uchaczy zasia-
dajàcych na widowni to rodzice
ciocie i dziadkowie. Koncert przy-
ciàgnà∏ równie˝ sporo osób zwià-
zanych ze Êrodowiskiem muzycz-
nym, których zainteresowa∏ afisz
zapraszajàcy na to wydarzenie.

Za klawiaturà fortepianu zasia-
dali kolejno: Marcelina Pietras,

Weronika Rawa, Czarek Duliƒski,
Agatka Stabach, Sandra Tobiasz,
Natalia Wójcik, Julia Szmyt,Wik-
toria Sochocka, Emma Stachnik,
Filip Leszczyƒski,Agnieszka Dyt-
tus, Miko∏aj Prokopowicz, Ania
Kargulewicz, Weronika Kwiat-
kowska, Marysia Prokopowicz,
Julia Laube oraz Natalia Bud-
niak, których „osobiste motywa-
cje” do nauki gry na pianinie oraz
tytu∏ przygotowanego utworu
przedstawia∏ dyrektor OÊrodka
Dariusz Skrzydlewski wywo∏u-
jàc kolejnych wykonawców.

Na zakoƒczenie koncertu nie-
spodzianka: goÊcinnie wystàpili
– Magda Budniak uczennica
Szko∏y Muzycznej w Legionowie,
która zagra∏a Pocieszenie Tatar-
kiewicza oraz duet Karoli-
na Kram (skrzypce) i Mariusz
Kram (fortepian) z motywem
muzycznym z filmu Titanic we
w∏asnej aran˝acji. nn GB

Ju˝ w marcu bezrobotni z powiatów
legionowskiego i nowodworskiego b´dà mogli
skorzystaç z bezp∏atnych szkoleƒ
wspó∏finansowanych ze Êrodków Unii Europejskiej
w ramach Europejskiego Funduszu Spo∏ecznego.

Startuje Wieliszewska
Akademia Przysz∏oÊci!
Oferowany program kursów stanowi
wyjàtkowà propozycj´ dostosowanà
do potrzeb lokalnego i regionalnego
rynku pracy. Jest odpowiedzià na re-
alne zapotrzebowanie na pracowni-
ków, co wydatnie zwi´ksza szanse
na zatrudnienie. W ramach projek-
tu 60 osób przygotuje si´ do zawodu
przedstawiciela handlowego (z mo˝-
liwoÊcià odbycia kursu prawa jazdy
kat. B), 30 osób – kierowcy wózka wi-
d∏owego, 50 osób – kierowcy kat. C.
Ponadto 10-ciu osobom Urzàd Gminy
Wieliszew zaproponuje roczne sta˝e
zawodowe. Wszyscy dodatkowo we-
zmà udzia∏ w warsztatach rozwijania
kompetencji ogólnych, w tym: umie-
j´tnoÊci komunikacyjnych, radzenia
sobie ze stresem czy aktywnego po-
ruszania si´ na rynku pracy. Ka˝dy
kurs koƒczy si´ uzyskaniem certyfi-
katu potwierdzajàcego nabyte kwa-
lifikacje.

W ramach projektu uczestnicy
otrzymajà materia∏y szkoleniowe,
stypendia, zwrot kosztów dojazdu
oraz wy˝ywienie podczas zaj´ç. Do-

datkowà formà wsparcia b´dzie po-
moc w znalezieniu pracy.

Oferta „Wieliszewskiej Akademii
Przysz∏oÊci” adresowana jest przede
wszystkim do osób pozostajàcych
bez zatrudnienia ze wzgl´du na brak
wykszta∏cenia, kwalifikacji lub do-
Êwiadczenia zawodowego oraz osób,
które utraci∏y zatrudnienie z przyczyn
niezale˝nych od siebie, sà aktywne
ale pod wp∏ywem stresu i poczucia
straty oraz zagro˝enia.

– Zach´camy wszystkich bezrobot-
nych, a w szczególnoÊci osoby po 45 ro-
ku ˝ycia oraz osoby niepe∏nosprawne.
Udzia∏ w projekcie daje mo˝liwoÊç roz-
woju osobistego i zawodowego a przede
wszystkim powrotu na rynek pracy
– zaprasza Wioletta Sieradzka – koor-
dynator ds. rekrutacji i szkoleƒ dla
projektu.

Wi´cej informacji na temat orga-
nizowanych szkoleƒ mo˝na uzyskaç
w Biurze Projektu w Urz´dzie Gmi-
ny Wieliszew oraz pod nr tel.:
(22) 782 19 10.

nn Marta Grusznic

Gmina Wieliszew

Julka Szmyt
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Podatki i op∏aty

Podatek rolny, leÊny i od nieruchomoÊciJe˝eli dokona∏eÊ podzia∏u
swojej nieruchomoÊci
powinieneÊ liczyç si´
z mo˝liwoÊcià naliczenia
op∏aty adiacenckiej.

Op∏ata
adiacencka

Renta
planistyczna

Przes∏ankami dopuszczalnoÊci ustale-
nia op∏aty, o której mowa, oprócz geo-
dezyjnego podzia∏u nieruchomoÊci do-
konanego na wniosek w∏aÊciciela sà: 
– wzrost wartoÊci nieruchomoÊci

na skutek jej podzia∏u okreÊlony
przez rzeczoznawc´ majàtkowego
w formie operatu szacunkowego 

– istnienie w dniu podzia∏u nierucho-
moÊci uchwa∏y rady gminy okreÊla-
jàcej stawk´ procentowà op∏aty.
Ustalenie op∏aty adiacenckiej mo-

˝e nastàpiç w terminie 3 lat od dnia,
w którym decyzja zatwierdzajàca po-
dzia∏ sta∏a si´ ostateczna albo orzecze-
nie o podziale sta∏o si´ prawomocne.

Op∏ata adiacencka jest jednorazo-
wa. Mo˝e byç ona, na uzasadniony
wniosek w∏aÊciciela nieruchomoÊci,
roz∏o˝ona na raty roczne p∏atne w okre-
sie do 10 lat. Raty podlegajà oprocen-
towaniu przy zastosowaniu stopy pro-
centowej równej stopie redyskonta we-
ksli stosowanej przez NBP. Warunki
roz∏o˝enia na raty okreÊla si´ w decy-
zji o ustaleniu op∏aty.

Bli˝szych informacji udzielajà
w godzinach pracy Urz´du Gminy Wie-
liszew pracownicy Referatu Gospodar-
ki NieruchomoÊciami (tel.: 022 782 19 11).

nn Gra˝yna Staƒczak

Osoby, które planujà zbycie nierucho-
moÊci, muszà pami´taç o dodatkowych
op∏atach, jakie mogà byç na∏o˝one, je-
Êli uchwalono albo zmieniono miejsco-
wy plan zagospodarowania przestrzen-
nego. JeÊli z tego powodu wartoÊç nie-
ruchomoÊci wzros∏a, mo˝e pojawiç si´
obowiàzek zap∏aty renty planistycz-
nej.

Uchwalenie nowego lub zmiana do-
tychczasowego miejscowego planu za-
gospodarowania przestrzennego bar-
dzo cz´sto powoduje wzrost wartoÊci
nieruchomoÊci. Zwykle ma to miejsce
wtedy, gdy nieruchomoÊç zmienia
przeznaczenie z rolnego na budowla-
ne. W∏aÊciciel takiej nieruchomoÊci
przy jej sprzeda˝y musi pami´taç
o tym, ˝e zyskiem otrzymanym na sku-
tek wzrostu jej wartoÊci trzeba podzie-
liç si´ z gminà. Renta planistyczna jest
bowiem pobierana przez wójta i sta-
nowi dochód w∏asny gminy.

Warunkiem pobrania renty plani-
stycznej jest jednoczesne spe∏nienie
trzech przes∏anek. Pierwsza z nich do-
tyczy wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci
w wyniku uchwalenia nowego lub
zmiany dotychczasowego planu miej-
scowego. Druga polega na okreÊleniu
w planie miejscowym stawki procen-
towej wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci,
stanowiàcej podstaw´ do naliczenia
wysokoÊci renty planistycznej. Z ko-
lei trzecia sprowadza si´ do zbycia nie-
ruchomoÊci przez dotychczasowego
w∏aÊciciela lub u˝ytkownika wieczy-
stego przed up∏ywem pi´ciu lat, liczàc
od dnia, w którym zaczà∏ obowiàzywaç
nowy lub zmieniony plan zagospoda-
rowania przestrzennego.

nn Adam Witkowski
Referat Urbanistyki i Architektury

UG Wieliszew

Trzeba liczyç si´
z obowiàzkiem zap∏aty renty
planistycznej

Roczne sprawozdanie rzeczowo-finansowe z realizacji  wyp∏at
producentom rolnym zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie
oleju nap´dowego wykorzystanego do produkcji rolnej za rok 2010

Lp. Wyszczególnienie Ogó∏em

1. ¸àczna liczba z∏o˝onych wniosków o zwrot podatku akcyzowego 59 szt.

2. Powierzchnia u˝ytków rolnych w gminie 5 608,1587 ha

3. ¸àczna powierzchnia u˝ytków rolnych zg∏oszona przez producentów rolnych 
we wnioskach o zwrot podatku akcyzowego 316,5183 ha

4. ¸àczna iloÊç litrów oleju nap´dowego wykorzystanego do produkcji rolnej 
wynikajàca z do∏àczonych przez producentów rolnych do wniosków o zwrot 
podatku faktur VAT lub kopii tych faktur 22 944,8789 l

5. ¸àczna kwota rocznego limitu zwrotu podatku akcyzowego zgodnie 
z art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 10 marca 2006 r. o zwrocie podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju nap´dowego wykorzystywanego do produkcji rolnej 23.137,49 z∏

6. Kwota dokonanego zwrotu podatku akcyzowego producentom rolnym 
w okresie sprawozdawczym 19 503,15 z∏

Na realizacj´ zadania gmi-
na otrzyma∏a dotacj´ celowà
z bud˝etu paƒstwa w wysoko-
Êci 19 893,15 z∏.

Wnioski na 2011 roku nale˝y
sk∏adaç w okresie od 1 do 31 mar-
ca, wraz z fakturami VAT, stano-
wiàcymi dowód zakupu oleju

nap´dowego w okresie 6 miesi´-
cy poprzedzajàcych miesiàc z∏o-
˝enia wniosku.

nn Podatki

Chcesz otrzymywaç
sms z informacjami
o zagro˝eniach 
takich jak: WICHURY,
GWA¸TOWNE BURZE,
POWODZIE,
KATASTROFY,
AWARIE: PRÑDU,
GAZU, WODY?

WyÊlij sms*
o treÊci tak.wl05

na numer 661 000 112

* Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS
jest zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

1. Stawki podatku od nieruchomoÊci na terenie Gminy Wieliszew na rok 2011

1. Od budynków mieszkalnych lub ich cz´Êci – 0,56 z∏ od 1m2 powierzchni u˝ytkowej

2. Od budynków lub ich cz´Êci zwiàzanych z prowadzeniem dzia∏alnoÊci gospodarczej – 20,13 z∏ od 1m2 powierzchni u˝ytkowej
oraz od budynków mieszkalnych lub ich cz´Êci zaj´tych na prowadzenie 
dzia∏alnoÊci gospodarczej

3. Od budynków lub ich cz´Êci zaj´tych na prowadzenie dzia∏alnoÊci gospodarczej – 9,81 z∏ od 1m2 powierzchni u˝ytkowej
w zakresie obrotu kwalifikowanym materia∏em siewnym

4. Od budynków lub ich cz´Êci zaj´tych na prowadzenie dzia∏alnoÊci gospodarczej w zakresie – 4,27 z∏ od 1m2 powierzchni u˝ytkowej
udzielania Êwiadczeƒ zdrowotnych

5. Od budynków gospodarczych i gara˝y – 3,54 z∏ od 1m2 powierzchni u˝ytkowej.

6. Od pozosta∏ych budynków lub ich cz´Êci, w tym zaj´tych na prowadzenie odp∏atnej 
statutowej dzia∏alnoÊci po˝ytku publicznego przez organizacje po˝ytku publicznego – 6,97 z∏ od 1m2 powierzchni u˝ytkowej.

7. Od budowli 2% ich wartoÊci

8. Od gruntów
a/ zwiàzanych z prowadzonà dzia∏alnoÊcià gospodarczà bez wzgl´du na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,75 z∏ od 1m2 powierzchni
b/ pod jeziorami, zaj´tych na zbiorniki wodne  retencyjne lub elektrowni wodnych – 4,15 z∏ od 1 ha 

c/ pozosta∏ych, w tym zaj´tych na prowadzenie odp∏atnej statutowej dzia∏alnoÊci po˝ytku – 0,23 z∏ od 1m2 powierzchni
publicznego przez organizacje po˝ytku publicznego

2. Stawki podatku rolnego na 2011 r.
– za 1 ha przeliczeniowy 94,10 z∏.
– za 1 ha fizyczny 188,20 z∏.
3. Stawka podatku leÊnego na 2011 r.

za 1 ha lasu wynosi 34,02 z∏.
Termin p∏atnoÊci pierwszej raty po-
datku od nieruchomoÊci, rolnego i le-
Ênego up∏ywa 15 marca 2011 r. Podat-
ki mogà byç zap∏acone u so∏tysa wsi,
na konto bankowe:
51 8013 0006 2001 0000 1720 0001 lub
w punkcie kasowym BS O/Wieliszew.

Podatnikami podatku od nierucho-
moÊci, rolnego i leÊnego sà osoby fi-
zyczne, osoby prawne i jednostki or-
ganizacyjne, w tym spó∏ki nieposia-
dajàce osobowoÊci prawnej
Przepisy regulujàce zasady wymia-
ru i poboru podatku: od nierucho-
moÊci, rolnego i leÊnego nak∏adajà
na podatników obowiàzek sk∏ada-
nia deklaracji i informacji na for-
mularzach wg wzoru ustalonego
uchwa∏à rady gminy.

Osoby fizyczne sk∏adajà informa-
cje o nieruchomoÊciach i obiektach
budowlanych wtedy, gdy: 
– wystàpià okolicznoÊci uzasadniajà-
ce powstanie (np. nabycie nierucho-
moÊci, ustanowienie u˝ytkowania
wieczystego) albo wygaÊni´cie obo-
wiàzku podatkowego (np. sprzeda˝
nieruchomoÊci), albo 
– gdy w trakcie roku podatkowego za-
istniejà inne zdarzenia majàce wp∏yw
na wysokoÊç opodatkowania (np.

zmiana sposobu wykorzystywania bu-
dynku), w terminie 14 dni od zaistnie-
nia danej okolicznoÊci.

Podatek na dany rok podatkowy
osobom fizycznym ustala w drodze de-
cyzji organ podatkowy, w∏aÊciwy ze
wzgl´du na miejsce po∏o˝enia przed-
miotów opodatkowania.

Podatek jest p∏atny w terminach:
do 15 marca, 15 maja, 15 wrzeÊnia
i 15 listopada roku podatkowego.

Osoby prawne, jednostki organiza-
cyjne oraz spó∏ki nie majàce osobo-
woÊci prawnej sk∏adajà deklaracje
na podatek od nieruchomoÊci, rolny
i leÊny co roku, w terminie do
15 stycznia.Ta grupa podatników sa-
modzielnie wylicza podatek w∏aÊnie
w deklaracji, a nast´pnie powin-
na go bez wezwania wp∏acaç na rachu-
nek bankowy gminy, w ratach propor-
cjonalnych do czasu trwania obowiàz-
ku podatkowego: 
– w podatku od nieruchomoÊci i le-

Ênym w terminie do 15 ka˝dego
miesiàca,

– w podatku rolnym w czterech ratach
do: 15 marca, 15 maja, 15 wrzeÊnia
i 15 listopada roku podatkowego.
Natomiast gdy obowiàzek podatko-
wy powstanie w trakcie roku podat-
kowego, ale ju˝ po 15 stycznia, de-
klaracj´ powinno si´ z∏o˝yç w cià-
gu 14 dni od zaistnienia okolicznoÊci
uzasadniajàcych powstanie tego
obowiàzku.

nn Podatki

apel  o  pomoc

Chory na rdzeniowy zanik mi´Êni chłopiec potrzebuje naszej pomocy!

Pomó˝my choremu Antosiowi
ANTOÂ PA¡CZYK urodzi∏ si´ 20 marca 2010
i cierpi na genetycznie spowodowanà chorob´
rdzeniowego zaniku mi´Êni typu 1b (choroba
Werdniga-Hoffmanna). Na dzieƒ dzisiejszy
jest to choroba nieuleczalna i nieuchronnie po-
st´puje, powodujàc skrzywienia kr´gos∏upa,
przykurcze oraz zaburzenia oddychania. Obec-
nie jedynym zalecanym Êrodkiem hamujàcym
post´p choroby jest rehabilitacja (min. 3 razy
w tygodniu) oraz wsparcie oddechu. Rehabili-
tacja mo˝e odbywaç si´ wy∏àcznie w domu,
gdy˝ ka˝da infekcja mo˝e doprowadziç do po-
wa˝nych komplikacji i niewydolnoÊci oddechu.
Koniecznym staje si´ tak˝e zakup sprz´tu me-
dycznego takiego jak pulsoksymetr, kolator,
ssak medyczny i worek ambu. W dalszej per-
spektywie niezb´dny b´dzie zakup wózka re-
habilitacyjnego. Dlatego apelujemy do ludzi do-
brej woli o pomoc dla ch∏opca oraz jego rodzi-

ców. Ârodki przeznaczone na leczenie sà zbie-
rane na koncie Fundacji Dzieciom „Zdà˝yç
z Pomocà”, ul. ¸omiaƒska 5, 01-685 Warszawa
Nr konta: 75 1240 1037 1111 0010 0957 3199
z dopiskiem: 11777 Paƒczyk Antoni – darowi-
zna na pomoc i ochron´ zdrowia 
Istnieje równie˝ mo˝liwoÊç odpisania 1% swo-
jego podatku na rzecz Antosia.Wystarczy w ze-
znaniu podatkowym wskazaç KRS Fundacji:
0000037904 oraz dopisaç 11777 Paƒczyk Anto-
ni w polu Informacje uzupe∏niajàce – cel szcze-
gó∏owy 1%
Kontakt z rodzicami: 
Olga Paƒczyk 506 043 535
E-mail: okorczowska@gmail.com
Sebastian Paƒczyk 515 134 118
E-mail: sebastian.panczyk@gmail.com
Wsparcie z Paƒstwa strony w tej trudnej dla
rodziny sytuacji b´dzie ogromnà pomocà.

Szanowni Paƒstwo, 
w dniu 24 lipca 2010 roku uległam powa˝nemu wypadkowi
samochodowemu w wyniku którego straciłam r´k´. Od tego
momentu moje ˝ycie uległo drastycznej zmianie. W obecnej
chwili poddawana jestem ˝mudnej, długotrwałej i bolesnej
rehabilitacji, ale to nie wystarczy by móc powróciç
do „normalnego” funkcjonowania. Niezb´dne jest zakupienie
sprz´tu ortopedycznego w postaci protezy prawej r´ki.
Koszt takiej protezy wynosi ok. 100 000 złotych. Nie udało nam
si´ zebraç pełnej kwoty i dlatego prosz´ o wsparcie.

Wszelkie wpłaty mo˝na dokonywaç na konto udost´pnione
przez Caritas Polska w Banku Millenium, Al.

Jerozolimskie 133, 02-304 Warszawa o numerze:
77 1160 2202 0000 0000 3436 4384

z dopiskiem: „El˝bieta Trojanowska” lub
„1% dla El˝biety Trojanowskiej”.

Za ka˝dà pomoc, nawet tà najmniejszà bardzo dzi´kuj´.
El˝bieta Trojanowska
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Bud˝et gminny podobny
do domowego
Ka˝da rodzina (podobnie jak firma, insty-
tucja czy paƒstwo) posiada dochody i po-
nosi wydatki. Zestawienie dochodów i wy-
datków dotyczàcych okreÊlonego czasu
– np.: miesiàca lub roku – nazywamy pla-
nem bud˝etu.
Bud˝et gminy jest rocznym planem docho-
dów i wydatków oraz przychodów i rozcho-
dów gminy. Bud˝et w formie uchwa∏y bud˝e-
towej co roku uchwala Rada Gminy
przed rozpocz´ciem roku bud˝etowego (trwa
on od 1 stycznia do 31 grudnia, czyli pokry-
wa si´ z rokiem kalendarzowym), a w szcze-
gólnie uzasadnionych przypadkach – nie póê-
niej ni˝ do 31 marca roku bud˝etowego.

Porównajmy bud˝et gminny do bud˝etu
domowego:

Bud˝et gminy (w skali roku) jest wi´c po-
dobny do bud˝etu domowego, w którym
tak˝e planuje si´ uzyskiwanie co miesiàc
okreÊlonych dochodów i dostosowanych
do nich wydatków.

Przychody – sà to kredyty i po˝yczki, któ-
re zostanà pobrane, po to, aby sfinansowaç
wi´ksze wydatki. PlanowaliÊmy w 2011 r. za-
ciàgni´cie kredytów na sum´ 3 600 000 z∏.
W bud˝ecie nie zaplanowano wolnych Êrod-
ków i nadwy˝ki bud˝etowej z lat ubieg∏ych.

Rozchody – sà to sp∏aty otrzymanych kre-
dytów i po˝yczek z lat ubieg∏ych
– 2 119 692 z∏

W gospodarstwie domowym jest podobnie:
Dochody – nasze pensje
Wydatki – idà na ˝ycie
Przychody – pieniàdze, które po˝yczamy
i mo˝emy je wykorzystaç, ale kiedyÊ trze-
ba je oddaç
Rozchody – sp∏acamy raty kredytu na
mieszkanie lub pralk´

Skàd si´ biorà pieniàdze 
w bud˝ecie?
Powszechnie uwa˝a si´, ˝e dochody gminy
pochodzà z podatków i jest to prawda, ale
cz´Êciowa. Ogó∏em dochody dzielimy na:

Dochody własne – gromadzimy na podsta-
wie ró˝nych ustaw.Wp∏ywajà do kasy Gmi-
ny bezpoÊrednio od mieszkaƒców i firm
w formie podatków i op∏at, a cz´Êç otrzy-
mujemy za poÊrednictwem Urz´du Skarbo-
wego i Ministerstwa Finansów. Odpowied-
nie ustawy okreÊlajà równie˝, na co gmina
mo˝e przeznaczyç zgromadzone Êrodki.

Dotacje – otrzymujemy z bud˝etu paƒstwa
i innych szczebli samorzàdu. Dotacje celo-
we muszà byç wykorzystane zgodnie z prze-
znaczeniem, gdy˝ w przeciwnym wypadku
podlegajà zwrotowi wraz z odsetkami.

Subwencje – sà bezzwrotnà formà zasile-
nia finansowego gminy z bud˝etu paƒstwa
przeznaczonà na okreÊlonà dzia∏alnoÊç np.
subwencja oÊwiatowa.

DOCHODY GMINY WIELISZEW
NA ROK 2011

I Dochody własne 30 411 780 zł
w tym m.in.:
• wp∏aty z tytu∏u odp∏atnego nabycia 

prawa w∏asnoÊci oraz prawa
u˝ytkowania wieczystego 
nieruchomoÊci 3 025 000 z∏

• udzia∏y we wp∏ywach z podatku
dochodowego od osób prawnych
i jednostek organizacyjnych nie
posiadajàcych osobowoÊci 
prawnej 307 800 z∏

• udzia∏y we wp∏ywach z podatku
dochodowego od osób 
fizycznych 7 403 138 z∏

• podatek rolny 190 784 z∏
• podatek od nieruchomoÊci 14 178 041 z∏
• podatek leÊny 56 698 z∏
• podatek od Êrodków 

transportowych 84 700 z∏
• podatek od dzia∏alnoÊci 

gospodarczej osób fizycznych,
op∏acony w formie karty 
podatkowej 14 000 z∏

• wp∏ywy z innych lokalnych op∏at
pobieranych przez jednostki samorzàdu
terytorialnego na podstawie odr´bnych
ustaw 1 300 000 z∏

• podatek od czynnoÊci 
cywilnoprawnych 586 200 z∏

• wp∏ywy z op∏aty 
skarbowej 82 000 z∏

• wp∏ywy z op∏aty 
eksploatacyjnej 31 000 z∏

• podatek od spadków 
i darowizn 184 000 z∏

• OÊwiata i wychowanie 
– wp∏ywy z us∏ug 1 132 000 z∏

II Dotacje celowe 2 297 951 zł
• na zadania z zakresu administracji

rzàdowej 78 609 z∏
• na zadania w∏asne 179 800 z∏
• na zadania realizowane 

w drodze porozumienia 
i umów mi´dzy jednostkami
samorzàdowymi 69 742 z∏

• pomoc spo∏eczna 1 969 600 z∏
• bezpieczeƒstwo publiczne i ochrona

przeciwpo˝arowa 200 z∏

III Dotacje celowe w ramach
programów finansowanych 
z udziałem Êrodków 
europejskich 797 629 zł
• Wieliszewska Akademia 

Przysz∏oÊci 771 310 z∏
• Uczenie si´ przez ca∏e ˝ycie 11 649 z∏
• Zagrajmy o sukces 14 670 z∏

IV Subwencja ogólna 9 546 996 zł
• cz´Êç oÊwiatowa 9 546 996 z∏
DOCHODY OGÓŁEM 43 054 356 ZŁ

Je˝eli uzyskiwane dochody nie wystarcza-
jà na pokrycie wydatków lub gmina chce
zrealizowaç inwestycje, na które nie ma
pieni´dzy, to mo˝e zaciàgnàç kredyt, po-
˝yczk´ lub emitowaç obligacje komunalne
albo wydaç pieniàdze zaoszcz´dzone z lat
ubieg∏ych.

SSzzaannoowwnnii  PPaaƒƒssttwwoo!!

KKoolleejjnnyy  rraazz  ooddddaajjeemmyy
ddoo PPaaƒƒssttwwaa  rrààkk
iinnffoorrmmaattoorr  pptt..  „„SSkkààdd
mmaammyy  ppiieenniiààddzzee  ii nnaa ccoo  jjee
wwyyddaajjeemmyy??””..  WW tteenn
ssppoossóóbb  ppoossttaarraammyy  ssii´́
pprrzzyybbllii˝̋yyçç  mmiieesszzkkaaƒƒccoomm
GGmmiinnyy  ddooÊÊçç
sskkoommpplliikkoowwaannee
zzaaggaaddnniieenniiaa  zzwwiiààzzaannee
zz ffiinnaannssaammii  ssaammoorrzzààdduu
oorraazz  ppookkaazzaaçç,,  ˝̋ee  bbuudd˝̋eett
ggmmiinnnnyy  jjeesstt  sspprraawwàà
wwssppóóllnnàà  ii ccaa∏∏kkoowwiicciiee
jjaawwnnàà..  DDaannee  ii wwiieellkkooÊÊccii,,
nnaa kkttóórryycchh  ssii´́  ooppiieerraammyy,,
ppoocchhooddzzàà  zz bbuudd˝̋eettuu
GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww
nnaa rrookk 22001111  pprrzzyyjj´́tteeggoo
UUcchhwwaa∏∏àà  NNrr
IIVV//2200//1111RRaaddyy  GGmmiinnyy
WWiieelliisszzeeww  zz ddnniiaa
1188 ssttyycczznniiaa 22001111  rr..

Skàd  mamy  pieniàdze i  

Dochody (bud˝et domowy) Dochody (bud˝et gminy)
wypłata m´˝a, ˝ony podatki
stypendium subwencje
emerytura babci, dziadka dotacje
profity ze sprzeda˝y majàtku wpływy z mienia
odsetki z lokat opłaty np. za dzier˝aw´, usługi

odsetki bankowe

Wydatki (bud˝et domowy) Wydatki (bud˝et gminy)
wy˝ywienie oÊwiata
utrzymanie mieszkania inwestycje
odzie˝ utrzymanie dróg
pomoce naukowe administracja
usługi medyczne
wyjazd na ferie

Dochód Gminy przypadajàcy
na jednego mieszkaƒca to:

4 010 zł

Jak zauwa˝yliÊcie Paƒstwo znaczàca cz´Êç
dochodów bud˝etu gminy pochodzi z podatków
od osób fizycznych. 
Im wy˝sze dochody jednostek samorzàdowych,
tym wi´ksze mo˝liwoÊci rozwoju: budowy dróg,
wodociàgów, kanalizacji, szkół, oÊrodków
kultury.
Nasze podatki przekładajà si´ wi´c bezpoÊrednio
na popraw´ jakoÊci naszego ˝ycia. Dlatego
pragniemy zach´ciç Paƒstwa do zameldowania
si´ na terenie gminy Wieliszew albo rozliczenia
si´ z podatku w legionowskim urz´dzie
skarbowym – wówczas 37,12% Paƒstwa podatku
PIT trafi do gminnego bud˝etu, a 10,25 %
do bud˝etu powiatu legionowskiego.

Ponadto Gmina Wieliszew wspólnie z Powiatem
Legionowskim organizuj´ akcj´ 100-tysi´czny
mieszkaniec powiatu z cennymi nagrodami dla
nowych mieszkaƒców Gminy i Powiatu.
O szczegółach akcji czytajcie w tym numerze
naszej gazety.

Dochody Gminy Wieliszew
w latach 2007-2011

2007 28 mln zł

2008 35 mln zł

2009 33 mln zł

2010 37 mln zł

2011 43 mln zł
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Jednak ustawa o finansach publicznych po-
zwala na maksymalne zad∏u˝enie si´ gmi-
ny do wysokoÊci 60% planowanych w da-
nym roku dochodów.

Na co wydajemy nasze 
pieniàdze?
Wydawanie pieni´dzy publicznych musi
odbywaç si´ w granicach przewidzianych
prawem. Ka˝dy wydatek jest dok∏adnie
analizowany, a jego celowoÊç potwierdza-
jà podpisem odpowiedzialni pracownicy.
Gmina Wieliszew, aby mog∏a sprawnie re-
alizowaç powierzone jej ustawami zadania,
dzia∏a poprzez swoje jednostki organizacyj-
ne. Jednostkami tymi sà:
• Urzàd Gminy,
• OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej,
• Szko∏y podstawowe i gimnazja,
• Zespó∏ Szkó∏ Ponadgimnazjalnych w Ko-

mornicy
• Przedszkola.
Jednostki te na swojà dzia∏alnoÊç otrzymu-
jà Êrodki bud˝etu gminy a swoje dochody
odprowadzajà do bud˝etu.
Ponadto w gminie dzia∏ajà instytucje kul-
tury:
• Biblioteka Publiczna,
• OÊrodek Kultury
które otrzymujà z bud˝etu dotacje podmio-
towe na swoja dzia∏alnoÊç i uzupe∏niajà je
swoimi dochodami.
Dofinansowywane sà równie˝ pi∏karskie
kluby sportowe „Dàb Wieliszew”, „Impet
¸ajski”, „Mewa Krubin”. Kwota dotacji
uzale˝niona jest liczbà faktycznie zg∏oszo-
nych do rozgrywek i utrzymywanych dru-
˝yn m∏odzie˝owych.

WYDATKI BUD˚ETU GMINY WG
DZIAŁÓW NA 2011 ROK
• Rolnictwo i ∏owiectwo 1 504 500 z∏
• Rozwój przedsi´biorczoÊci 7 253 z∏
• Transport i ∏àcznoÊç 3 133 000 z∏
• Gospodarka mieszkaniowa 527 350 z∏
• Dzia∏alnoÊç us∏ugowa 595 000 z∏
• Administracja publiczna 7 324 019 z∏
• Urz´dy naczelnych organów w∏adzy

paƒstwowej, kontroli i ochrony prawa
oraz sàdownictwa 1 755 z∏

• Bezpieczeƒstwo publiczne i ochrona
przeciwpo˝arowa 1 079 700 z∏

• Dochody od osób prawnych, od osób
fizycznych i od innych jednostek 
nie posiadajàcych osobowoÊci prawnej
oraz wydatki zwiàzane z ich 
poborem 171 900 z∏

• Obs∏uga d∏ugu 
publicznego 1 243 375 z∏

• Ró˝ne rozliczenia: rezerwy, tzw.
janosikowe – wp∏ata na rzecz
biedniejszych samorzàdów 911 873 z∏

• OÊwiata i wychowanie 15 043 599 z∏
w tym m.in:
– Szko∏y Podstawowe 5 656 127 z∏
– Oddzia∏y przedszkolne w szko∏ach

podstawowych 289 426 z∏
– Przedszkola 2 617 000 z∏
– Przedszkola specjalne 20 556 z∏
– Gimnazja 2 100 818 z∏
– Do˝ywianie uczniów 252 400 z∏
– Zespó∏ obs∏ugi 

ekonomiczno-administracyjnej 
szkó∏ 527 763 z∏

– Liceum Ogólnokszta∏càce 
w Komornicy 2 699 395 z∏

– Szko∏y Zawodowe 327 547 z∏
– Dokszta∏canie i doskonalenie

nauczycieli 58 275 z∏
– Sto∏ówki szkolne 

i przedszkolne 436 292 z∏
– Pozosta∏a dzia∏alnoÊç 58 000 z∏
• Ochrona zdrowia 230 000 z∏
• Pomoc spo∏eczna 3 233 090 z∏
• Edukacyjna opieka 

wychowawcza – Êwietlice,
internaty 1 059 033 z∏

• Gospodarka komunalna i ochrona
Êrodowiska 5 338 684 z∏

• Kultura i ochrona dziedzictwa
narodowego 1 222 000 z∏

• Kultura fizyczna 1 908 533 z∏
WYDATKI OGÓŁEM 44 534 664 ZŁ

Udział inwestycji 
w bud˝ecie Gminy Wieliszew

Wydatki bie˝àce 35 617 513 zł 
Wydatki majàtkowe 8 917 151 zł
Wydatki ogółem 44 534 664 zł

Wydatki inwestycyjne s∏u˝à rozwojowi
Gminy, poniewa˝ albo powi´kszajà majà-
tek gminy, albo zwi´kszajà wartoÊç ju˝ po-
siadanego majàtku.
Dzi´ki inwestycjom gmina mo˝e lepiej re-
alizowaç swoje zadania i przez to poprawia
warunki i poziom ˝ycia samych mieszkaƒ-
ców. Ponadto w przysz∏oÊci dzi´ki inwesty-
cjom mogà pojawiç si´ dodatkowe docho-
dy (np. podatki p∏acone przez nowe firmy)
lub zmniejszà si´ wydatki bie˝àce, co
w efekcie oznacza wi´cej pieni´dzy na in-
ne rzeczy.

Wydatki na zadania inwestycyjne plano-
wane na rok 2011 nie obj´te wieloletnim
programem inwestycyjnym:

Nazwa zadania Przewidywany koszt zadania
• Budowa oÊwietlenia ul. ˚abi Chór 

w Topolinie 30 000 z∏
• Zakup samochodu na potrzeby Urz´du

Gminy 60 000 z∏
• Zakup wiat przystankowych 20 000 z∏
• Zakup gruntu 100 000 z∏

W bud˝ecie uwzgl´dnia si´ tak˝e wydat-
ki na zadania inwestycyjne obj´te wielo-

letnimi programami inwestycyjnymi.
Sà to:

Nazwa zadania Przewidywane wydatki w 2011 r.
• Wodociàgowanie Êrodkowo – zachodniej

cz´Êci gminy Wieliszew 
– etap I 1 500 000 z∏

• Przyspieszenie wzrostu konkurencyjnoÊci
województwa mazowieckiego, przez
budowanie spo∏eczeƒstwa
informacyjnego i gospodarki opartej
na wiedzy poprzez stworzenie
zintegrowanych baz wiedzy 
o Mazowszu 7 253 z∏

• Budowa ulicy Mi∏ej 
w Wieliszewie 45 000z∏

• Budowa drogi gminnej wraz
z oÊwietleniem w m. Janówek 
Gmina Wieliszew 520 000 z∏

• Budowa drogi gminnej nr 180527W
Poniatów-¸ajski od drogi wojewódzkiej
nr 631 do granicy miasta Legionowo
na odcinku ok. 4km wraz 
z wykonaniem poboczy, chodnika
i oÊwietlenia 150 000 z∏

• Budowa chodników przy ul. Wspólnej
w Komornicy 30 000z∏

• Budowa cmentarza 
w Wieliszewie 150 000z∏

• Rozwój elektronicznej administracji
w samorzàdach województwa
mazowieckiego wspomagajàcej
niwelowanie dwudzielnoÊci potencja∏u
województwa 11 145 z∏

• Adaptacja budynku Remizy Stra˝ackiej
na potrzeby sali zebraƒ z zapleczem
socjalnym w Ka∏uszynie 700 000 z∏

• Rozbudowa Remizy Stra˝ackiej
w Janówku Pierwszym 55 000 z∏

• Budowa sali gimnastycznej przu
Gimnazjum Gminnym 
w Wieliszewie 205 000 z∏

• Przebudowa sali gimnastycznej
w Zespole Szkó∏ 
w Komornicy 50 000 z∏

• Termomodernizacja budynków
nauczycielskich, budynku internatu,
budynku szkolnego, warsztatów
szkolnych 200 000 z∏

• Budowa punktów Êwietlnych 
przy Êcie˝ce rowerowej w miejscowoÊci
Góra 100 000 z∏

• Budowa punktów Êwietlnych
na skrzy˝owaniu ul. Nowodworskiej 
z ul. Dworcowà 
w Janówku 50 000 z∏

• Budowa oÊwietlenia ul. Wiejskiej
w Olszewnica Starej 50 000 z∏

• Budowa kanalizacji sanitarnej
w miejscowoÊci ¸ajski gmina Wieliszew
– etap I i II 2 600 000 z∏

• Kanalizacja Krubin – Janówek 
– Góra 50 000 z∏

• Budowa – kanalizacji 
Wieliszew 100 000 z∏

• Budowa kanalizacji 
Micha∏ów-Reginów 250 000 z∏

• Skanalizowanie Êrodkowej cz´Êci gminy
Wieliszew 100 000 z∏

• Poprawa bezpieczeƒstwa
komunikacyjnego oraz 
zagospodarowanie przestrzeni 
publicznej w Wieliszewie 331 874 z∏

• Budowa obiektów sportowych
ze Êwietlicà Êrodowiskowà 
w Krubinie 1 215 000 z∏

IloÊç zadaƒ przedstawiona Paƒstwu mo-
˝e jednym zaimponowaç, a dla niektórych
wcià˝ mo˝e byç to zbyt ma∏o. Pami´taç
nale˝y, i˝ bud˝et i jego uchwalanie to
kompromis zawarty przez 15 naszych rad-
nych i wskazanie zadaƒ najbardziej istot-
nych. Ale rok bud˝etowy jest pe∏en dy-
namiki i przed w∏adzami gminy i urz´d-
nikami stojà wyzwania szybkiej reakcji
na pojawiajàce si´ nowe êród∏a finanso-
wania.

W ciàgu roku mo˝e si´ okazaç, i˝ pojawià
si´ w bud˝ecie nowe zadania inwestycyj-
ne, na które wczeÊniej nie uda∏o si´ zapew-
niç finansowania lub niektóre inwestycje
wieloletnie uda si´ zrealizowaç w ciàgu
jednego roku. Ewentualnie mo˝e okazaç
si´, i˝ obecnie zapisane zadania b´dà kosz-
towa∏y mniej w zwiàzku z post´powaniem
przetargowym i uwolnione Êrodki b´dà mo-
g∏y pos∏u˝yç do sfinansowania innych za-
daƒ inwestycyjnych.
Nale˝y wi´c za∏o˝yç, i˝ bud˝et uchwalo-
ny 18 stycznia 2011roku b´dzie wielokrot-
nie modyfikowany, a realizacja pewnych in-
westycji jednorocznych mo˝e byç czasowo
zawieszona, a wieloletnich – przesuni´ta
w czasie.

Bilans Gminy Wieliszew

Gmina planuje wydaç wi´cej ni˝ zgroma-
dzi dochodów. Ró˝nica mi´dzy wydatkami
a dochodami to deficyt bud˝etowy (wyno-
si on –1 480 308 z∏). Deficyt w bud˝ecie bie-
rze si´ stàd, i˝ zaspokajanie potrzeb w ró˝-
nych dziedzinach, którymi opiekuje si´ sa-
morzàd, wymaga wydania wi´cej
pieni´dzy, ni˝ gmina jest w stanie zgroma-
dziç. Deficyt bud˝etowy pokrywa si´
z przychodów, na które sk∏adajà si´: kre-
dyty, po˝yczki, nadwy˝ka bud˝etu z lat
ubieg∏ych oraz wolne Êrodki.
Jednak bilans musi byç równy zero. Jak to
zrobiç? Otó˝ dochody i wydatki (o których
ju˝ mówiliÊmy) nie sà jedynymi sk∏adnika-
mi bud˝etu.Wyst´pujà w nim jeszcze przy-
chody oraz rozchody.

Bilans gminy musi byç na zero; czyli:
(dochody + przychody) 

– (wydatki + rozchody) = 0
(43 054 356 zł + 3 600 000 zł) – (44 534

664 zł + 2 119 692 zł) = 0

Jak si´ z nami kontaktowaç?

Zach´camy do wyra˝ania swoich opinii
o bud˝ecie i potrzebach Paƒstwa Êrodowisk
i otoczenia. Sygna∏y takie mo˝na zg∏aszaç
radnym z Paƒstwa so∏ectw i osiedli, którzy
majà bezpoÊredni wp∏yw na kszta∏t bud˝e-
tu. Zapewniamy, ˝e ka˝dy wniosek zosta-
nie dok∏adnie przeanalizowany.

URZÑD GMINY WIELISZEW
Adres: 05-135 Wieliszew, ul. Modliƒska 1
tel./fax (0-22) 782-27-32
Biuro Obs∏ugi Klienta – tel: (0-22) 782-20-22
W Internecie na stronie http://www.wieliszew.pl
oraz e-mail: urzad@wieliszew.pl

Godziny pracy Urz´du:
Poniedzia∏ek: 9.00 – 17.00
Wtorek – piàtek: 7.30 – 15.30

Wójt Gminy
Paweł Andrzej Kownacki
przyjmuje interesantów:
– w poniedzia∏ki w godzinach: 14:00 – 16:30
– w czwartki w godzinach: 14:30 – 15:30
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na co je wydajemy?

Wydatki Gminy 
na jednego mieszkaƒca to:

4 148 zł

DANE STATYSTYCZNE 
W PRZELICZENIU 

NA JEDNEGO MIESZKA¡CA 
( w Gminie Wieliszew na dzieƒ 08.02.2011 mamy

zameldowanych około 10.736 mieszkaƒców):

• Utrzymanie bezpieczeƒstwa publicznego
i ochrony przeciwpo˝arowej 101 zł

• Utrzymanie oÊwiaty 
i wychowania 1500zł

• Utrzymanie ochrony zdrowia 21 zł
• Utrzymanie pomocy społecznej 301 zł
• Utrzymanie kultury fizycznej 178 zł
• Transport i łàcznoÊç 292 zł

Wydatki
majàtkowe

20%

Wydatki
bie˝àce

80%

Wydatki inwestycyjne
przypadajàce na jednego

mieszkaƒca wynoszà
831 zł 

Poziom zrealizowanych wydatków
w latach 2007–2011 (w mln zł)

2007 17,3
7,74

22,09
9,13

25,38

19,03

29,74
20,16

36
9

wydatki bie˝àce

2008

2009

2010

2011

wydatki inwestycyjne



10 gazeta wieliszewska xx 17 lutego 2011

OsobowoÊç

„Muzyka jest sprawà
społecznà, dobrem
i własnoÊcià ogółu. Jest
tak˝e sztukà powszechnà,
która powinna objàç
wszystkie warstwy
społeczne. Wychowawcza
rola muzyki b´dzie dopiero
wtedy, gdy samo
społeczeƒstwo poprzez
społecznà aktywnoÊç
kulturalnà zajmie si´ jej
upowszechnianiem.”
Karol Szymanowski

Dyrygent Chóru „Marzenie”
– Stanisław Kmieciak

ton, kwiecieƒ 2003 r.- Srebrny Kamerton, kwie-
cieƒ 2004 r.- Srebrny Kamerton, kwiecieƒ 2005
r.- Srebrny Kamerton, kwiecieƒ 2006 r.- Z∏oty Ka-
merton, Puchar Zarzàdu G∏ównego Polskiego
Zwiàzku Chórów i Orkiestr za najlepiej wyko-
nany utwór inspirowany muzykà ludowà; Na-
groda specjalna Bydgoskiego Kuratora OÊwiaty,
kwiecieƒ 2007 r.- Z∏oty Kamerton, Puchar Mi-
nistra Edukacji Narodowej za zdobycie najwy˝-
szej punktacji w swojej kategorii, Nagroda spe-
cjalna Prezydenta Miasta – Bydgoszcz, Puchar
Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego
za najlepsze wykonanie utworu obowiàzkowego;
2007 r. II miejsce w XXXVII Turnieju „Legnica
Cantat”, zdobycie III miejsca w VIII ¸ódzkim Fe-
stiwalu chórów Cantio Lodzensis,
2008 r. Zdobycie Bràzowej Liry w IV Warszaw-
skim Mi´dzynarodowym Festiwalu „Varsovia
Cantus” 
2009 r. – Grand Prix – Kryszta∏owa Nutka
w V Festiwalu Chórów „O Warmio moja mi∏a”
Olsztyn 2009; Puchar i nagroda Wojewody War-
miƒsko – Pomorskiego za rozs∏awianie pieÊni lu-
dowych z Warmii i Mazur; Puchar i nagroda
za najlepsze wykonanie „Hymnu Warmiƒskie-
go” – Feliksa Nowowiejskiego;
Ogólnopolski Festiwal w Bydgoszczy poprzedzo-
ny jest przeglàdem chórów danego województwa.

Od 1997 do 2009 roku w województwie mazo-
wieckim, a wczeÊniej w przeglàdach makroregio-
nów- chór w swojej kategorii,zdobywa∏ i zdoby-
wa I miejsca oraz Puchary i Nagrody Mazowiec-
kiego Kuratora OÊwiaty.
Chór Marzenie sta∏ si´ markà promujàcà
Gmin´ Wieliszew w kraju i zagranicà. Jaki wy-
jazd zapad∏ Panu najbardziej w pami´ci?
Nie ukrywam, ˝e jest to wielka radoÊç, satysfak-
cja i duma. Cieszà wyrazy szacunku i uznania
„za talent organizacyjny i muzyczny” przekazy-
wane od w∏adz samorzàdowych gminy Wieli-
szew.Wielkim prze˝yciem dla mnie i moich chó-
rzystów by∏y koncerty zamkowe, koncerty
na Krajowej Wystawie Filatelistycznej z oka-
zji V Pielgrzymki do ojczyzny Papie˝a Ja-
na Paw∏a II.
Zdobywanie zaszczytnych pierwszych miejsc
w województwie warszawskim oraz makroregio-
nie Mazowsza, Kurpi i Podlasia mobilizuje
do dalszej pracy. Wielkim prze˝yciem by∏ kon-
cert w Pa∏acu Prezydenckim. Nasze kol´dowanie
by∏o prezentem dla Pani Jolanty KwaÊniewskiej.
ChórzyÊci Êpiewali przed audytorium ̋ on amba-
sadorów akredytowanych w Warszawie.
Trudno wyró˝niaç jakiÊ wyst´p, moi chórzyÊci
tak samo przygotowujà si´ i prze˝ywajà wyst´-
py przed naszà lokalnà spo∏ecznoÊcià, jak i te

przed jury czy s∏uchaczami zagranicznymi.Wy-
daje mi si´, ˝e wa˝niejszà od nagród i wyró˝nieƒ
jest sama ch´ç wspólnego Êpiewania, codzienny
trud i odkrywanie pi´kna muzycznych utworów.
Wierz´, ˝e dla moich „rozsmakowanych w mu-
zyce” wychowanków nasze wspólne Êpiewanie
daje radoÊç, zadowolenie i dum´ z przynale˝no-
Êci do muzycznej rodziny.
Co uwa˝a Pan za najwa˝niejsze w zawodowym
˝yciu? 
Âwiat chóralistyki to zaczarowana kraina dost´p-
na tylko dla nielicznych... Kiedy po raz pierw-
szy w pe∏ni doÊwiadczy∏em tej prawdy, moje ˝y-
cie zmieni∏o si´ nie do poznania. Aby chór móg∏
istnieç potrzeba bardzo niewiele – dyrygent, chó-
rzyÊci, jakaÊ sala, dowolny instrument i troch´
nut... JednoczeÊnie wszyscy bardzo dobrze wie-
my, ˝e utrzymanie chóru w dobrej formie to za-
danie tylko dla najwytrwalszych...Trzeba a˝ tak
wiele – zrozumienia otoczenia, wsparcia prze∏o-
˝onych i samorzàdowców, cierpliwoÊci rodziny,
pieniàdzy (i to wcale nie ma∏ych), tytanicznej
pracy, mnóstwa pomys∏ów i odwagi graniczàcej
z desperacjà KiedyÊ by∏em z m∏odzie˝à w Te-
atrze Wielkim Opery Narodowej w Warszawie,
dozna∏em olÊnienia: „Pi´kno – praca – zmar-
twychwstanie”, norwidowska triada zapisa-
na nad wejÊciem g∏ównym, uderzy∏a mnie jak
grom z jasnego nieba! Przecie˝ to, kwintesencja
chóralistyki! To w∏aÊnie dlatego trwamy w ze-
spo∏owym Êpiewaniu, bo zachwyca nas harmo-
nia serc i wspó∏brzmieƒ.To w∏aÊnie dlatego pra-
cujemy w myÊl zasady „jeÊli ju˝ nie mo˝esz, to
znaczy, ˝e mo˝esz trzy razy wi´cej”, bo nie raz
doÊwiadczyliÊmy zmartwychwstania w odkrywa-
niu w∏asnych nowych mo˝liwoÊci i w prze˝ywa-
niu artystycznego uniesienia podczas licznych
spotkaƒ z publicznoÊcià. Szczególnie pi´knie jest
w Bydgoszczy. Na scenie Filharmonii Pomorskiej
odbiera∏em razem z moimi chórzystami najwy˝-
sze nagrody Z∏ote Kamertony. Magia Filharmo-
nii Pomorskiej, Êwietna organizacja, niepowta-
rzalny nastrój Pa∏acu M∏odzie˝y i jedyne w swo-
im rodzaju prze˝ycia w czasie koncertów
galowych.
Co robi Pan Stanis∏aw Kmieciak, je˝eli nie zaj-
muje si´ muzykà?
Tego czasu „poza muzykà” jest naprawd´ niewie-
le, od prawie pó∏ wieku równolegle jestem orga-
nistà w parafialnym koÊciele, ucz´ muzyki
w szko∏ach gminy Wieliszew i prowadz´ gmin-
ny chór MARZENIE. W wolnym czasie muzy-
ka te˝ jest obecna, wyje˝d˝am z chórzystami
na zimowe i letnie warsztaty muzyczne. W cza-
sie urlopu sp´dzam czas z rodzinà, wypoczywa-
jàc w urokliwych miejscach w polskich górach,
nad morzem, czy zagranicà.
Skryte marzenia Dyrygenta Stanis∏awa Kmiecia-
ka...
Odpowiem na to pytanie pi´knà myÊlà jaka zna-
laz∏a si´ na podzi´kowaniu rodziców chórzystów
ze Szko∏y Podstawowej w ¸ajskach: „Gdyby mnie
kto zapyta∏, jaki jest g∏ówny warunek szcz´-
Êcia,/odpowiedzia∏bym bez wahania, ˝e praca
umi∏owana./ Cz∏owiek, który nie ma celu w ˝y-
ciu, dla którego praca/Jest nieznoÊnym ci´˝arem,
nigdy nie b´dzie szcz´Êliwy.”

nn

kulturalne zaproszenie

fo
t.

EG

W ˝yciu ka˝dego pasjonata jest moment klu-
czowy, który decyduje o mi∏oÊci do muzyki.
Skàd u Pana to ogromne zami∏owanie do mu-
zyki?
Trudno powiedzieç, dlaczego rozwija si´ w cz∏o-
wieku jakaÊ pasja. Moje lata szkolne przypada-
∏y na trudny okres pierwszych lat powojennych.
Rodzice zaj´ci byli odbudowywaniem ˝ycia
po wojennych spustoszeniach. Marzyli pewnie,
by ich dzieci osiàgn´∏y jakàÊ pozycj´ w ˝yciu, ale
myÊleli realnie, dla mnie mia∏ to byç intratny
zawód krawca. MyÊl´, ˝e mój sprzeciw by∏ tym
pierwszym momentem, który uÊwiadomi∏ mi, ˝e
interesu´ si´ zupe∏nie czym innym.
Zainteresowanie muzykà realizowaem poprzez
nauk´ w Diecezjalnej Szkole Organistowskiej
w P∏ocku, poprzez Ârednià Szko∏´ Muzycz-
nà II Stopnia w Warszawie, a˝ do Studiów
w Akademii Muzycznej im. Fryderyka Chopi-
na na Wydziale Wychowania Muzycznego. Mu-
zyka by∏a tak silna w moim ˝yciu, ˝e poszcze-
gólne etapy edukacji koƒczy∏em z sukcesem. Nie
musz´ wspominaç, jak trudna to by∏a droga, ile
wyrzeczeƒ kosztowa∏a mnie i moich rodziców.
Podj´cie pracy w charakterze organisty w Para-
fii Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie ukie-
runkowa∏o moje zainteresowania i charakter póê-
niejszej pracy, realizowanej równolegle w szko-
∏ach ró˝nego typu na terenie gminy Wieliszew.
Wybór tematu pracy magisterskiej – „Praca
z amatorskimi chórami parafialnymi” pozwoli∏
mi na pog∏´bienie znajomoÊci tej tematyki.
UÊwiadomi∏ tak˝e, ˝e jednym z najwa˝niejszych
czynników kultury muzycznej niemal od poczàt-
ków istnienia sta∏y si´ chóry.
Podj´cie pracy w charakterze organisty w Para-
fii Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie ukie-
runkowa∏o moje zainteresowania i charakter póê-
niejszej pracy, realizowanej równolegle w szko-
∏ach ró˝nego typu na terenie gminy Wieliszew.
Kiedy przychodzi moment refleksji nad swoim
˝yciem zawodowym, to dochodz´ do wniosku, ˝e
bardzo cz´sto wychowanie muzyczne traktowa-
ne by∏o jako ma∏o wa˝ne w edukacji dziecka.
Wielu dyrektorów szkó∏, nauczycieli, rodziców
i dzieci nie do koƒca rozumie rol´ muzyki
w kszta∏towaniu osobowoÊci dziecka i rozwija-
nia jego postawy twórczej.
Takie stanowisko jest prawdopodobnie wynikiem
niskiego poziomu kultury muzycznej naszego
spo∏eczeƒstwa.
Przekonywanie i prze∏amywanie niech´ci do ro-
zumienia roli tej edukacji w ˝yciu dziecka by∏o
jednym z wa˝niejszych zadaƒ w pracy edukacyj-
nej z m∏odzie˝à. Mia∏em pe∏nà ÊwiadomoÊç, ˝e
rola muzyki w ˝yciu ka˝dego dziecka pe∏ni
ogromnà rol´ poznawczo-kszta∏càcà, u˝ytkowà
i wychowawczà. Nie ulega wàtpliwoÊci, ˝e mu-
zyka rozbudza twórczà postaw´ dziecka, rozwi-
ja jego wra˝liwoÊç, muzykalnoÊç, uczy refleksyj-
nego s∏uchania, rozwija zainteresowania muzycz-
ne, zapoznaje z literaturà muzycznà, twórczoÊcià
wybitnych kompozytorów polskich i obcych.
Przekonuje tak˝e ucznia, ˝e muzyka odgrywa
w ˝yciu cz∏owieka ogromnà rol´.
Czy ta ÊwiadomoÊç roli muzyki w naszym ˝y-
ciu zadecydowa∏a, ˝e zainteresowa∏ si´ Pan
prowadzeniem chórów m∏odzie˝owych?
Zdawa∏em sobie spraw´, ˝e majàc na uwadze
podniesienie poziomu kultury muzycznej naszej
m∏odzie˝y nale˝y postawiç na rozwój muzycz-
nych zaj´ç pozalekcyjnych. Istotnym czynnikiem
w edukacji muzycznej by∏a praca z chórami
szkolnymi.W∏aÊciwa organizacja pracy z chórem

dawa∏a mo˝liwoÊç systematycznego i d∏ugotrwa-
∏ego kszta∏cenia ucznia. Od poczàtku mojej dro-
gi zawodowej praca z chórami szkolnymi by∏a
jednym z wa˝niejszych elementów mojego zawo-
dowego ˝yciorysu.
W wieloletniej pracy z chórami (na ró˝nym po-
ziomie wiekowym) mia∏em ÊwiadomoÊç wielo-
torowego dzia∏ania. Powodzenie w tej pracy nie
zale˝y tylko od profesjonalizmu i zaanga˝owa-
nia samego nauczyciela – opiekuna chóru.W mo-
jej ÊwiadomoÊci i planach dzia∏ania ciàgle pa-
mi´ta∏em o pracy nad tworzeniem w∏aÊciwej at-
mosfery w szkole, pozyskiwaniem sojuszników
wÊród nauczycieli – wychowawców i wÊród ro-
dziców. To oni mogà wspieraç dyrygenta chóru
w jego pracy.
Od lat prowadzi Pan gminny chór „Marzenie”.
Prosz´ opowiedzieç o tej dzia∏alnoÊci.
Pierwsze sukcesy szkolnego chóru „AFONIA” za-
∏o˝onego w szkole podstawowej w ¸ajskach
i gminnego „Marzenie” utworzy∏o lepszy klimat
do pracy. Do osobistych i wa˝nych sukcesów za-
liczam te, które udokumentowane sà cennymi
nagrodami, wyró˝nieniami i dyplomami.
Ogromny trud, codzienne zmagania moje i mo-
ich wychowanków przek∏adajà si´ na pierwsze
miejsca w wielu Ogólnopolskich Przeglàdach
Chórów Szkolnych A’Cappella.
Lista zdobytych trofeów jest d∏uga, nie sposób
jej wymieniç w jednym wywiadzie. Którà z nich
uwa˝a Pan za najwa˝niejszà?
Bardzo trudno jest pominàç chocia˝ jednà z nich.
Zdobycie tych nagród to ogromny trud m∏odych
ludzi, którzy poÊwi´cajà swój wolny czas na bar-
dzo d∏ugie çwiczenia, wielogodzinne próby.
Na wielu eliminacjach, przeglàdach byliÊmy oce-
niani przez wybitnych specjalistów i pasjonatów.
Ciesz´ si´ wspólnie z moimi chórzystami z ka˝-
dego wyró˝nienia, z ka˝dej nagrody, bo sà one
Êwiadectwem naszego profesjonalizmu. MyÊl´, ˝e
nie mo˝na pominàç tej listy wyró˝nieƒ. Czytel-
nicy tej gazety sà mieszkaƒcami naszej gminy,
a te nagrody to sukcesy ich dzieci. Sà przyk∏adem
wielu cennych wartoÊci w naszym wspó∏czesnym
Êwiecie, które tracà na znaczeniu. Màdre sp´dza-
nie czasu, rozwijanie swoich pasji i zainteresowaƒ
wspomaga rodziców w wychowaniu.
Konkursy, festiwale i osiàgni´cia chóru „Marze-
nie”
Ogólnopolski Konkurs Chórów aCappella Dzie-
ci i M∏odzie˝y Szkolnej w Bydgoszczy:
Marzec 1997 r. – Srebrny Kamerton, kwie-
cieƒ 1998 r. – Bràzowy Kamerton, kwiecieƒ 2000 r.
– Srebrny Kamerton, kwiecieƒ 2001 r. – Srebr-
ny Kamerton, kwiecieƒ 2002 r.- Srebrny Kamer-
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ww Gran torino
re˝yseria: Clint Eastwood, 
scenariusz: Nick Schenk, 
zdj´cia: Tom Stern, 
muzyka: Kyle Eastwood, Michael Stevens, pro-
dukcja: USA, 2008, czas: 116 min

Miliony dolarów, tysiàce me-
dialnych wojen, niezliczone kar-
ty ksiàg zawierajàcych niepod-
wa˝alne argumenty – wszystko
to rzucane przez Amerykanów
do beznadziejnej walki z uprze-
dzeniami rasowymi. Nowy „na-
ród wybrany” nie potrafi pora-
dziç sobie ze spo∏ecznà chorobà
toczàcà go w∏aÊciwie od zarania.
Niby jest lepiej – wi´kszoÊç
Amerykanów deklaruje toleran-
cj´, wr´cz mi∏oÊç dla „innych”.
To wynik „prania mózgu”, jed-
nak widocznie opartego na fa∏-
szywych przes∏ankach, skoro
nieskutecznego. Bo co z tego, ˝e
za oceanem niemal ka˝dy odpo-
wiadajàc na pytanie: „Jaki jest
twój stosunek do mniejszoÊci ra-
sowych?” mówi: „Pozytywny”,
skoro równie wielu zapytanych:
„Czy zgodzi∏byÊ si´, aby twoje
dziecko zawar∏o zwiàzek ma∏˝eƒ-
ski z kimÊ o innym kolorze skó-
ry?” albo przerywa rozmow´, al-
bo przyznaje: „Niekoniecznie”,
co w rzeczywistoÊci brzmi:
„Po moim trupie”.

W „Gran torino” Eastwo-
od prezentuje postaç cz∏owieka
„starej daty”, który – wychowa-
ny w latach nie ska˝onych dykta-
turà politycznej poprawnoÊci
– bez ceregieli okazuje swojà nie-
ch´ç wobec imigrantów. Mo˝e to
kwestia wychowania, mo˝e ci´˝-
kich doÊwiadczeƒ nabytych pod-
czas wojny w Korei, a mo˝e
po prostu Walt Kowalski,
po Êmierci ˝ony i porzuceniu
przez rodzin´, nie ma ju˝ nic
do stracenia. Jedynym skarbem,
poruszajàcym jego wyobraêni´
i powodujàcym choç troch´ pozy-
tywnych emocji, jest wyproduko-
wany w 1972 (to Êwietny rocznik:)
samochód ford gran torino. Co
sprawi, ˝e stetrycza∏emu Kowal-
skiemu jeszcze cieplej zrobi si´
na sercu o dziwo dzi´ki Hmongo-
wi, który podejmuje prób´ zrabo-
wania bezcennego auta?

Mo˝e to, co mo˝e uratowaç
Ameryk´, która niby du˝o mo˝e,
ale z tej omnipotencji niewiele
dobrego wynika. Mo˝e to, czym
˝yjà ludy nazywane przez Anglo-
sasów pierwotnymi i – po cichu,
a jak˝e! – prymitywnymi. Mo˝e
to, co dzisiaj – czasami z przekà-
sem, czasami z pogardà – przez
Êwiat∏ych nazywane jest „trady-
cyjnymi wartoÊciami”. Mo˝e…
zresztà sami zobaczmy, co – prócz
starych fotografii i bibelotów
– przywo˝à do Ameryki nie wie-
dzieç czemu pchajàcy si´ tam
drzwiami i oknami „inni”.

nn Marian Kraszan Kraszewski

Przychodnia dla Zwierzàt • ¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii 
specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20, soboty 8–14

niedziele i Êwi´ta – wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

• Rentgen 
• Laseroterapia 
• Krioterapia 
• Chirurgia
• Ultradêwi´kowe usuwanie 

kamienia naz´bnego
• Leczenie i profilaktyka 
• Wizyty domowe

Przyjmujà codziennie 
w godzinach:

• pon – pt:  9–20 
• sobota: 10–15 

• niedziela: 10–12

reklama

Wieliszew, ul. Polna 16, tel. 22 767 94 47, 503 994 967

L e k a r z e  w e t e r y n a r i i

Beata Zgutka-Koremba 
specjalista chorób psów i kotów

i Rafa∏ Koremba 

specjalista chirurgii zwierzàt

REPERTUAR
Klubu Filmowego
ZAKŁAD na najbli˝sze
tygodnie

Êroda 23.02., godz. 19:00
– WIECZNA MIŁOÂå
re˝yseria: Bernard Rose
Wielka Brytania, USA 1994, 120
min
proponuje: Ela Osytek

Êroda 02.03., godz. 19:00
– PERSEPOLIS
re˝yseria: Vincent Paronnaud,
Marjane Satrapi
Francja, USA 2007, 95 min
proponuje: Sylwia J´dra

Êroda 09.03., godz. 19:00
– POBŁOGOSŁAWCIE KOBIET¢
re˝yseria: Stanisław Goworuchin
Rosja 2003, 114 min
proponuje: Sławek Baƒbura

Êroda 16.03., godz. 19:00
– MALENA
re˝yseria: Giuseppe Tornatore
Włochy, USA 2001, 109 min
proponuje: Aneta Olendrzyƒska

Zapraszamy Wszystkich
do współtworzenia Klubu i jego
repertuaru.
Czekamy na Wasze propozycje
na KWIECIE¡!

* Op∏ata za wys∏anie
wiadomoÊci
SMS jest zgodna
z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie
wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej
treÊci oznacza akceptacj´
regulaminu dost´pnego na stronie
www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç
sms z informacjami
O IMPREZACH 
KULTURALNYCH
I SPORTOWYCH? 

WyÊlij sms* o
treÊci tak.wl05wk na
numer 661 000 112

eMkowe Hello Kitty 

Stowarzyszenie
eMka podczas
VIII Charytatywnego
Balu zebrało na
potrzeby
edukacyjne
młodych
mieszkaƒców
Gminy Wieliszew
ponad 12 tys. zł.

Mariusz Kraszewski

W
liczajàc dotacj´ Fundacji
Batorego, która rokrocznie
podwaja kwot´ pozyskanà
przez eMk´, wieliszewscy
najzdolniejsi uczniowie

otrzymajà wsparcie w wysokoÊci po-
nad 24 tys. z∏. Obecnie z takiej pomocy
korzystajà 23 m∏ode talenty. Pierwszy
program stypendialny Stowarzyszenie
eMka uruchomi∏o w 2005 roku.

Tegoroczny charytatywny bal Stowa-
rzyszenia eMka, który tym razem odby∏
si´ w sali „Ró˝a” w Janówku Pierwszym,
by∏ ósmym w historii. Uczestniczy∏o
w nim ponad 170 osób. Ciekawà cz´Êcià
programu by∏ nagrodzony rz´sistymi
brawami wyst´p stypendysty Stowarzy-
szenia eMka, laureata Konkursu Nasz
Talent – Damiana Krawczyka. Podczas
charytatywnej aukcji przeprowadzonej
w trakcie imprezy goÊcie licytowali
prawie 40 przedmiotów, wÊród których
najcenniejszymi okaza∏y si´ w∏asnor´cz-
nie wykonane i podarowane przez Iza-
bel´ Kownackà witra˝yki Hello Kitty
– Stowarzyszenie eMka „odda∏o”
je za 1100 z∏.

„¸àczenie przyjemnego z po˝ytecz-
nym? Polecam. Ju˝ samo pomaganie po-
trzebujàcym daje niesamowità satysfak-
cj´, a jeÊli przy okazji mo˝na pobawiç
si´ w Êwietnym towarzystwie osób wra˝-
liwych na potrzeby innych, to ju˝ sytu-

acja idealna” – powiedzia∏ Wójt Gminy
Wieliszew. Pawe∏ Kownacki, z uwagi
na nowe obowiàzki, podczas balu sym-
bolicznie i uroczyÊcie dokona∏ zrzecze-
nia si´ funkcji prezesa Stowarzyszenia
eMka.

Najcenniejsze licytowane fanty:
– Witra˝yki Hello Kitty wykonane przez

Izabel´ Kownackà – 1100 z∏
od Agnieszki Chmielewskiej

– Portret Stefana Kard. Wyszyƒskiego
wykonany przez Zbigniewa Gretke,
dar Edyty Krupiƒskiej – 1000 z∏
od Jaros∏awa Kanownika

– Wycieczka po Gminie Wieliszew
i obiad z wójtem Paw∏em Kownackim
– 800 z∏ od Wojciecha Chmielewskiego

– Obraz „Tajemnica Êwiat∏a” namalowa-
ny przez Katarzyn´ Ignaciuk – 700 z∏
od Ewy i Wojciecha Kiwerskich

nn

Bal eMki zaczyna si´
tradycyjnie – polonezem  

Nasz Talent 
– Damian Krawczyk  

W aukcji pomogli wolontariusze
i stypendyÊci eMki

fo
t.

BT

fo
t.

BT

fo
t.

M
K



12 gazeta wieliszewska xx 17 lutego 2011

AktualnoÊci

Refleksje powyborcze 
W dniu 28 stycznia 2011 roku, zarzàdze-
niem wójta gminy, odby∏o si´ Zebranie
Wiejskie w Micha∏owie-Reginowie, celem
którego by∏y wybory organów so∏ectwa
na nast´pnà kadencj´ (2011-2015). Ostat-
nie trzy tygodnie przed tà datà, by∏y okre-
sem wzmo˝onej kampanii wyborczej,
dwóch kandydatek na funkcj´ so∏tysa, pa-
ni Janiny Przyby∏ i pani Marianny War-
dak. Kandydatury te pojawi∏y si´
po oÊwiadczeniu (ju˝ wczeÊniej zapowia-
danym), przez dotychczasowego so∏tysa
Mieczys∏awa Berdowskiego, ˝e nie b´dzie
si´ on ubiega∏ o reelekcj´.

Kandydatur´ p. Janiny Przyby∏ wysta-
wi∏o i popiera∏o stowarzyszenie Etyka
i Prawo, pod przewodnictwem radnego
Edwina Zezonia, a kandydatur´ pani Ma-
rianny Wardak, popiera∏ dotychczasowy
so∏tys Mieczys∏aw Berdowski, jako osob´
kompetentnà i zrównowa˝onà. Nie b´d´
si´ odnosi∏ do sposobu prowadzonej kam-
panii poszczególnych kandydatek, przed-
stawi´ tylko nieprawid∏owoÊci jakie w niej
moim zdaniem pope∏niono.

Na pewno niew∏aÊciwà sprawà by∏o, ofi-
cjalne (równie˝ w prasie) anga˝owanie si´
wójta pana Paw∏a Kownackiego z wyraê-
nà sugestià po jednej stronie. Wspólne
zdj´cia i opisy w prasie lokalnej wyraênie
to przedstawia∏y.Takie postawienie spra-
wy przez wójta sugerowa∏o, jakby to ju˝
on dokona∏ wyboru. Nie by∏oby w tym nic
zdro˝nego, gdyby zgodnie z przepisami,
so∏tys nie podlega∏ bezpoÊrednio wójtowi,
jako organ wykonawczy, a podlega.W ten
sposób zosta∏y naruszone w ogólnym po-
j´ciu zasady demokracji. OczywiÊcie, ofi-
cjalnie w rozmowie wójt nie opowiada∏ si´
za ˝adnà kandydaturà, twierdzàc, ˝e jest
neutralny.

Na zebranie przysz∏o 181 osób, bijàc
w ten sposób wszelkie dotychczasowe re-
kordy w naszym so∏ectwie. Zebranie otwo-
rzy∏ zgodnie ze statutem, wójt Pawe∏ Kow-
nacki. Przewodniczàcym Zebrania zosta∏
wybrany radny Edwin Zezoƒ, a sekreta-

rzem p. Danuta Korolczuk. Obszerne
sprawozdanie z dzia∏alnoÊci na przestrze-
ni ca∏ej kadencji so∏tysa i rady so∏eckiej,
z∏o˝y∏ ust´pujàcy so∏tys Mieczys∏aw Ber-
dowski. Sprawozdanie zosta∏o przyj´te
brawami, po których pad∏o jedno pytanie
z sali; „poniewa˝ tak jest dobrze w Micha-
∏owie, to dlaczego Pan dalej nie kandydu-
je”. Odpowiedê by∏a prosta; „mam ju˝ 74
lat za sobà i postanowi∏em powiedzieç
stop obowiàzkom, teraz niech to robià
m∏odsi.”

Po wyborze Komisji Skrutacyjnej, przy-
stàpiono do wyborów so∏tysa. Zg∏oszone
zosta∏y dwie kandydatury, te z kampanii,
wi´cej kandydatur nie zg∏oszono. Podczas
prezentacji kandydatek nastàpi∏o spore
zamieszanie, a przewodniczàcy nad tym
nie panowa∏ i odmawia∏ g∏osu ludziom,
którzy chcieli zadaç pytania i wyraziç swo-
je opinie dotyczàce kandydatur. Zdecydo-
wanà przewag´ g∏osów otrzyma∏a p. Jani-
na Przyby∏, zostajàc nowym so∏tysem.

Po og∏oszeniu wyników wyboru so∏tysa
przez Komisje Skrutacyjnà, nastàpi∏a pa-
rada wr´czania kwiatów, zarówno nowej
pani so∏tys, jak te˝ ust´pujàcemu so∏tyso-
wi, któremu wyra˝ali swoje uznanie i sk∏a-
dali podzi´kowania, za wieloletnià prac´
spo∏ecznà i aktywnoÊç, wójt Pawe∏ Kow-
nacki, przewodniczàcy rady gminy Józef
Borzewski oraz radni Edwin Zezoƒ i Syl-
wester Przybysz. Po wyborze so∏tysa po-
nad po∏owa mieszkaƒców opuÊci∏a sal´
udajàc si´ do domu, pokazujàc w ten spo-
sób, ˝e tylko na tym im zale˝a∏o. Pozosta-
∏a cz´Êç stanowiàca ciàgle statutowe qu-
orum, przystàpi∏a do wyborów rady so∏ec-
kiej. I tu zosta∏o pope∏nione powa˝ne
uchybienie, sprzeczne z zasadami demo-
kratycznych wyborów.

Pan przewodniczàcy Zebrania radny
Edwin Zezoƒ, wzià∏ sprawy w swoje r´ce.
Nie dajàc szans dla Komisji Skrutacyjnej,
do tego celu powo∏anej, odczyta∏ gotowà
ju˝ przygotowanà list´ kandydatów
na cz∏onków rady so∏eckiej, pytajàc jedy-

nie czy si´ zgadzajà kandydowaç. Ponie-
wa˝ mo˝na przypuszczaç, ˝e wszystkie te
osóby by∏y wczeÊniej umawiane przez
przewodniczàcego Zezonia, to takà zgod´
wyrazi∏y. Wyjàtkiem by∏ tylko by∏y so∏tys
zg∏oszony dodatkowo po za listà, który od-
mówi∏ kandydowania.

Na skutek tak ustawionej i licznej li-
sty kandydatów, nie by∏o praktycznej mo˝-
liwoÊci zg∏aszania wi´cej kandydatur z sa-
li, a wykorzystujàc chwil´ zastanawiania
si´ wyborców, przewodniczàcy szybko za-
mknà∏ list´. Nie pomog∏a próba interwen-
cji cz∏onka Komisji Skrutacyjnej Marian-
ny Berdowskiej, dla której przewodniczà-
cy nie udzieli∏ g∏osu. Zgodnie ze statutem
so∏ectwa Micha∏ów-Reginów, § 26 pkt 3
pp 1, to tylko Komisja Skrutacyjna przyj-
muje i rejestruje oraz pyta o zgod´,
wszystkich kandydatów bez wyjàtku, bo
do tych czynnoÊci jest powo∏ywana. Nie
mo˝e jej wyr´czaç w tym przewodniczà-
cy Zebrania.

Refleksja nasuwa si´ sama; takie usta-
wianie Zebrania Wyborczego, przez jednà
osob´ (w tym wypadku radnego Edwi-
na Zezonia), jest niedopuszczalne i kary-
godne, nie mówiàc ju˝ o etyce
i demokracji. Dla potwierdzenia tego fak-
tu, by∏o wiele osób wypowiadajàcych si´
po Zebraniu krytycznie o zaistnia∏ym
„ustawianiu”, które zamierza∏y równie˝
kandydowaç, lub zg∏osiç swoich kandyda-
tów, lecz przy takiej procedurze nie mia-
∏y szans. Z takiej lekcji demokracji, jaka
zosta∏a zastosowana w naszym so∏ectwie
przez „opcj´ Zezonia”, nale˝a∏o by wycià-
gnàç wnioski na przysz∏oÊç i dokonaç
zmiany zapisu w statucie, dotyczàcego wy-
borów organów so∏ectwa. Mo˝na to zmie-
niç na wybory powszechne, tak jak dla
radnych gminnych.

Zamieszczone powy˝ej uwagi wyborcze
dedykuj´ mieszkaƒcom i dzia∏aczom spo-
∏ecznym wszystkich so∏ectw, których cze-
kajà w nied∏ugim czasie takie wybory.

nn Mieczys∏aw Berdowski

Lokalizacja cmentarza
Projekt Studium
Uwarunkowaƒ
i Kierunków
Zagospodarowania
Przestrzennego
Gminy Wieliszew
mo˝e uwzgl´dniç
inne ni˝ planowano
lokalizacje
cmentarza. W tej
sprawie odbywajà
si´ konsultacje
społeczne.

S
potkanie dotyczàce in-
nych ni˝ dotychczas
planowana lokalizacji
cmentarza w zwiàzku
z projektem Studium

Uwarunkowaƒ i Kierunków Zago-
spodarowania Przestrzennego
Gminy Wieliszew odby∏o si´
w czwartek, 20 stycznia, w sali
konferencyjnej Urz´du Gminy
Wieliszew. Byli na nim obecni za-
interesowani tematem radni, pro-
boszczowie parafii oraz przedsta-
wiciele urz´du. Konsultacje b´dà
równie˝ prowadzone z w∏aÊcicie-

lami gruntów, geologami i projek-
tantami studium.

„Uwa˝am, ˝e to spotkanie
i ewentualne decyzje w sprawie
zmiany Studium sà odpowiedzià
na sygna∏y dotyczàce potrzeb
mieszkaƒców Gminy. Dzi´ki kon-
sultacjom, jako wójt, b´d´ móg∏
podjàç odpowiednie kroki i zba-

daç, czy lokalizacja cmentarza
na tzw. Kwietniówce ma byç je-
dynà, czy ewentualnie szukaç
rozwiàzaƒ alternatywnych w Wie-
liszewie i Skrzeszewie.” – powie-
dzia∏ bezpoÊrednio po spotkaniu
w urz´dzie Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki.
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Mariusz Kraszewski

Opinia Mieczys∏awa Berdowskiego dotyczàca zebrania wiejskiego w Micha∏owie-Reginowie

Wszelkie inicjatywy integrujàce spo∏ecznoÊç lokalnà Gminy
Wieliszew, wspierajàce jej rozwój, zawsze sà godne
naÊladowania. W∏aÊnie takà inicjatywà wykazali
si´ mieszkaƒcy Janówka, którzy 28 grudnia 2010 r.
powo∏ali do ˝ycia „Stowarzyszenie Sàsiedzkie”.

Stowarzyszenie na start
Stowarzyszenie skupia mieszkaƒców
Osiedla Domków Jednorodzinnych,
zlokalizowanego w pobli˝u koÊcio∏a
pod wezwaniem Êw. Bart∏omieja w Ja-
nówku Pierwszym. Prezesem Stowa-
rzyszenia zosta∏ Marek Babecki.
W sk∏ad zarzàdu weszli równie˝ wi-
ceprezes Henryk Dro˝dz i skarbnik
Arkadiusz Âwietlicki.

Mieszkaƒcy wybrali tak˝e komisj´
rewizyjnà w sk∏adzie: Jaros∏aw Czaj-
kowski, Tomasz Gubernat i Pawe∏
Sonnenberg.

„Powstanie naszego Stowarzysze-
nia to dowód wspólnoty mieszkaƒców

osiedla, którzy chcà uczestniczyç
w zarzàdzaniu, wspó∏dzia∏aniu dla do-
bra rozwoju naszego osiedla i kontak-
tów z dzia∏ajàcymi ju˝ stowarzysze-
niami na terenie gminy” – uzasadnia-
jà powstanie stowarzyszenia
przedstawiciele Zarzàdu.

˚yczàc cz∏onkom stowarzyszenia
wielu sukcesów w aktywnej dzia∏al-
noÊci na rzecz dobra wspólnego,
wszystkich mieszkaƒców mamy na-
dziej´, ˝e ju˝ wkrótce stanie si´ ono
wzorem do naÊladowania dla wszyst-
kich tych, którym bliska jest dzia∏al-
noÊç spo∏eczna. nn ¸ukasz Ziemak

Kiedy odbiór segregowanych odpadów?
Terminy odbioru odpadów segregowanych w 2011 roku przez firm´ 
Ag-Complex
WIELISZEW: pierwszy wtorek m-ca (z wyjàtkiem maja i listopada): 1 III, 5 IV,
10 V, 7 VI, 5 VII, 2 VIII, 6 IX, 4 X, 8 XI, 6 XII

ŁAJSKI, MICHAŁÓW-REGINÓW: drugi wtorek m-ca (z wyjàtkiem maja
i listopada): 8 III, 12 IV, 17 V, 14 VI, 12 VII, 9 VIII, 13 IX, 11 X, 15 XI, 13 XII

KAŁUSZYN, SKRZESZEW, SIKORY, TOPOLINA, PODD¢BIE, KOMORNICA:
trzeci wtorek m-ca (z wyjàtkiem maja i listopada) 15 III, 19 IV, 24 V, 21 VI,
19 VII, 16 VIII, 20 IX, 18 X, 22 XI, 20 XII

GÓRA, JANÓWEK PIERWSZY, KRUBIN, OLSZEWNICA NOWA, OLSZEWNICA
STARA: czwarty wtorek m-ca (z wyjàtkiem maja i listopada) 22 II, 22 III,
26 IV, 31 V, 28 VI, 26 VII, 23 VIII, 27 IX, 25 X, 29 XI, 27 XII

Szanowny Panie
Mieczys∏awie Berdowski,
nasza wspólna praca na rzecz Gminy Wieliszew,
wieloletni trud w∏o˝ony w budowanie lokalnej de-
mokracji oraz obecne wysi∏ki zmierzajàce ku wpro-
wadzeniu naszej „Ma∏ej Ojczyzny” na drog´
do szybkiego rozwoju na miar´ XXI wieku spra-
wi∏y, ˝e darz´ Pana du˝ym szacunkiem. Trudno
przeceniç Paƒskie zas∏ugi dla so∏ectwa Micha∏ów-
-Reginów.
Z przykroÊcià stwierdzam jednak, ˝e Paƒskie – za-
pewne dyktowane na bie˝àco powyborczymi emo-
cjami – insynuacje i nieprawdziwe twierdzenia psu-
jà nieco ten obraz. Jedynym wyt∏umaczeniem – lecz
nie usprawiedliwieniem – mo˝e byç jedynie ̋ al, ja-
ki zapewne prze˝ywa Pan z powodu przegranej po-
pieranej przez Pana kandydatki. Prosz´ jednak zro-
zumieç, ˝e takie sà zasady demokracji: dzia∏anie
zgodnie z prawem oparte o wol´ obywateli. Jani-
na Przyby∏ zosta∏a wybrana na so∏tysa Micha∏o-
wa-Reginowa, poniewa˝ mieszkaƒcy tej miejscowo-
Êci uznali, ˝e jej kandydatura jest najlepsza.
Jako Wójt Gminy Wieliszew pozosta∏em w kampa-
nii neutralny, nie opowiedzia∏em si´ po ˝adnej ze
stron, ani s∏u˝bowo, ani nawet prywatnie nie su-
gerowa∏em, kto powinien zostaç so∏tysem Micha-
∏owa-Reginowa. Paƒskie odmienne zdanie na ten
temat szanuj´, ale nie mog´ pozostaç oboj´tnym
na rozpowszechnianie nieprawdy. B´dàc reprezen-
tantem mieszkaƒców Gminy Wieliszew mam obo-
wiàzek spotykaç si´ z nimi wtedy, kiedy potrzebu-
jà mojej pomocy. Doskonale zdaje sobie Pan spra-
w´, ˝e zarówno Janina Przyby∏, jak
i Marianna Wardak mia∏y mo˝liwoÊç konsultacji
podczas moich dy˝urów w Urz´dzie Gminy Wieli-
szew. Z tej szansy skorzysta∏a tylko jedna z kan-
dydatek. W tym kontekÊcie Paƒskie zarzuty sà
w najwy˝szej mierze nieuzasadnione.
Mam nadziej´, ˝e powyborcze emocje szybko
opadnà, po czym wznowimy naszà wspó∏prac´
na rzecz Gminy Wieliszew. Jej rozwojowi s∏u˝y rze-
telna praca, która nie zwa˝a na osobiste ambicje.
Podstawà jest dobro wspólne, o czym przypominam
liczàc na to, ˝e so∏ectwo Micha∏ów-Reginów jesz-
cze nie raz skorzysta z Paƒskiego bogatego doÊwiad-
czenia.

Z wyrazami szacunku
Pawe∏ Kownacki

Wójt Gminy Wieliszew

Konsultacje w Urz´dzie Gminy Wieliszew   
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Bezpieczeƒstwo

ww W styczniu na terenie obserwowanym przez Ko-
misariat Policji w Wieliszewie dosz∏o do czterech
zdarzeƒ kryminalnych. Sà to kradzie˝ cudzej rze-
czy, dwukrotne uszkodzenie mienia oraz jedno
usi∏owanie wymuszenia rozbójniczego.W sumie
zatrzymano trzech nietrzeêwych kierujàcych.
W dniu 12 stycznia funkcjonariusze zatrzyma-
li kierowc´ pojazdu poruszajàcego si´ z nad-
miernà pr´dkoÊcià po ulicy Przedpe∏skiego
w Wieliszewie. W trakcie kontroli okaza∏o si´,
˝e kierujàcy pojazdem Rafa∏ K (20l.), by∏
w stanie nietrzeêwym. Podczas czynnoÊci s∏u˝-
bowych kontrola trzeêwoÊci wykaza∏a 1,5 promi-
la. Kierowcy zatrzymano prawo jazdy, post´po-
wanie w tej sprawie prowadzi KP Wieliszew.

ww Policjanci z zespo∏u do zwalczania przest´pczo-
Êci gospodarczej legionowskiej komendy ujaw-
nili przypadek wy∏udzenia kredytu bankowe-
go. 58-letnia Bo˝ena O., mieszkanka Gminy Wie-
liszew, z∏o˝y∏a dokumenty potwierdzajàce
nieprawd´. Sprawa wysz∏a na jaw, kiedy zacz´-
∏y si´ problemy ze sp∏atà zaciàgni´tych zobowià-
zaƒ.
Do zdarzenia dosz∏o we wrzeÊniu ubieg∏ego ro-
ku. Do jednego z oddzia∏ów banku w Legiono-
wie zg∏osi∏a si´ kobieta z proÊbà o udzielenie jej
kredytu gotówkowego na sum´ 23 tys. z∏. Pra-
cownicy banku przyj´li od Bo˝eny O. stosowne
dokumenty, w tym zaÊwiadczenie o zatrudnie-
niu i zarobkach, z którego wynika∏o, ˝e kobie-
ta jest prezesem pr´˝nie dzia∏ajàcej firmy,
po czym wyp∏acili pieniàdze.
„Przekr´t” wyszed∏ na jaw, kiedy kobieta nie by-
∏a ju˝ w stanie sp∏acaç kolejnych rat. Weryfika-
cja i kontrola dokumentów przez pracowników
banku wykaza∏a, ˝e 58-latka w z∏o˝onych doku-
mentach poÊwiadczy∏a nieprawd´. W rzeczywi-
stoÊci nie zajmowa∏a ̋ adnego kierowniczego sta-
nowiska, a co za tym idzie nie odprowadza∏a
od niego tak˝e nale˝nych sk∏adek do ZUS.
Sprawa trafi∏a na policj´. Bo˝ena O. z Wielisze-
wa jest doskonale znana miejscowym stró˝om
prawa, by∏a ju˝ notowana w policyjnych karto-
tekach za fa∏szowanie dokumentów i znaków to-
warowych. Za to przest´pstwo mo˝e sp´dziç
w wi´zieniu nawet 8 lat.

ww Funkcjonariusze KP Wieliszew powtarzajà apel
o zwi´kszonà czujnoÊç mieszkaƒców, szczególnie
osiedli domków jednorodzinnych oraz budynków
odseparowanych. Nale˝y zwróciç uwag´ na po-
dejrzane osoby oraz zamykaç klatki schodowe
i okna. Policja prosi równie˝ o nie pozostawia-
nie cennych przedmiotów w samochodach.

ww W zwiàzku z zbli˝ajàcymi si´ feriami zimowymi
Policja zwraca si´ z proÊbà o nadzór nad dzieç-
mi i m∏odzie˝à w czasie wolnym od zaj´ç. Poli-
cja prosi, aby zwracaç uwag´, gdzie dzieci sp´-
dzajà czas wolny i z kim przebywajà.

Bartek Trzaskoma

Dzia∏ania zacz´to 3 stycznia
od umocnienia Êluzy przez
stra˝aków z OSP Skrzeszew

i OSP Ka∏uszyn w wale na Narwi,
które nadzorowa∏ osobiÊcie kierow-
nik Inspektoratu WZMiUW w No-
wym Dworze Mazowieckim Tade-
usz KiliÊ. Za∏o˝ono foli´ uszczelnia-
jàcà oraz u∏o˝ono kilkanaÊcie
worków z piaskiem. Przez kilka na-
st´pnych dni te same zespo∏y usu-
wa∏y wod´ za pomocà pomp o ∏àcz-
nej wydajnoÊci oko∏o 10 tys. l/min.
Z powodu zatrzymania wzrostu po-
ziomu wody stra˝acy wstrzymali
dzia∏ania. Od tego dnia prowadzili
tylko kontrole poziomu wody.

Niestety w czwartek, 20 stycznia
i przez dwa kolejne dni musieli zno-
wu przystàpiç do wypompowywa-
nia wody, która dzi´ki nim utrzymy-
wa∏a si´ na tym samym poziomie.
Poniewa˝ sytuacja nie poprawia∏a
si´, 22 stycznia Gminny Zespó∏ Za-
rzàdzania Kryzysowego oraz stra˝a-
cy z Gminy Wieliszew i zawodowej
Stra˝y Po˝arnej z Legionowa pod-

j´li decyzj´ o przekopaniu wa∏u ∏à-
czàcego rozlewisko, które zagra˝a-
∏o budynkom z tzw. doprowadzalni-
kiem, gdzie poziom wody by∏ ni˝szy
o 20 cm. Pozwoli∏o to na odprowa-
dzenie wody na tereny nie zagro˝o-
ne.W tym samym czasie druga gru-
pa stra˝aków uk∏ada∏a tymczasowy
wa∏ z worków z piaskiem wokó∏ do-
mu w Podd´biu. Zapora ta mia∏a
za zadanie zabezpieczenie budyn-
ku przed napierajàcà wodà. Dzieƒ
póêniej woda opad∏a, co pozwoli∏o
mieszkaƒcom bezpiecznie wróciç
do swoich domów.

Woda to nie jedyne zagro˝enie.
W czwartek, 20 stycznia wybuch∏

po˝ar sadz w kominie w Olszewni-
cy Starej na ul. JaÊminowej.
Na miejsce przyby∏y dwa samocho-
dy Paƒstwowej Stra˝y Po˝arnej
z Legionowa.

Do du˝o groêniejszego zdarzenia
dosz∏o w poniedzia∏ek, 24 stycznia,
tu˝ po godzinie 12.W warsztacie sa-
mochodowym w Wieliszewie
przy ulicy KoÊcielnej wybuch∏a bu-
tla z gazem. Dwie osoby odnios∏y
rany. Doszcz´tnie zniszczony zosta∏
budynek warsztatu i trzy samocho-
dy. Pierwsi na miejscu pojawili si´
policjanci z komisariatu w Wieli-
szewie, a zaraz po nich stra˝acy
z Paƒstwowej Stra˝y Po˝arnej

w Legionowie i Ochotniczej Stra-
˝y Po˝arnej w Wieliszewie. Dwa ze-
spo∏y Pogotowia Ratunkowego
udzieli∏y pierwszej pomocy me-
dycznej osobom poparzonym, któ-
re zosta∏y hospitalizowane.

¸àcznie w dzia∏aniach przeciwpo-
wodziowych w styczniu br. na tere-
nie Gminy Wieliszew zaanga˝owa-
nych by∏o oko∏o 40 stra˝aków. S∏u˝-
by ratownictwa po raz kolejny
pokaza∏y, ˝e w ka˝dej sytuacji mo-
˝emy na nie liczyç. Miejmy nadzie-
j´, ˝e to ju˝ ostatni problem z wo-
dà w tym roku, a sytuacja z maja
i czerwca 2010 ju˝ si´ nie powtórzy.
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reklama

Du˝e zaanga˝owanie
i determinacja
stra˝aków
spowodowały, ˝e
odnieÊliÊmy kolejne
zwyci´stwo
nad ˝ywiołem.
Druhowie pracowali
w trudnych warunkach
terenowych, niekiedy
przy 20-stopniowym
mrozie oraz
przy obfitych opadach
deszczu.

KOREPETYCJE 
• J. ANGIELSKI, 
• J. FRANCUSKI

692-430-996

CYKLINOWANIE

PARKIETY,

KOMPLEKSOWO

792 801 672

ROLLMASA˚
przy ul. Modliƒskiej 110-114

w Wieliszewie

zaprasza wszystkich 
dbajàcych o zdrowie i urod´. 

Pierwsza wizyta gratis. 
Ceny konkurencyjne, 

zadzwoƒ 0 668-181-359.

MIESZKANIE 
W WIELISZEWIE M5
TANIO SPRZEDAM

TEL. 504838620

GEODETA
• wykonujemy podziały działek

• wskazania granic
• mapy do celów projektowych

• inwentaryzacje 
K O N K U R E N C Y J N E  C E N Y

tel. 531 935 000
tel. 502 109 208

Znowu wygraliÊmy z ˝ywiołem

Zagro˝ona posesja w Podd´biu   
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Skutki wybuchu gazu   

Wykopy, rozbiórki, 
piach, ˝wir, ziemia,

niwelacje, wywrotka 5 t,
HDS. Solidnie
501 065 045

Zatrudni´ kierowc´ 
kat. c+e 

tel. 0 601 992 470



nalnych na terenie Micha∏owa-Regino-
wa oraz z burmistrzem Nasielska,
z którym omówi∏ spraw´ wysypiska
Êmieci w Jaskó∏owie. Odby∏ spotkanie
z cz∏onkiem Zarzàdu Powiatu Janu-
szem Kubickim w sprawie budowy
Êcie˝ki rowerowej wzd∏u˝ drogi woje-
wódzkiej od Poniatowa do D´bego.
Prowadzi∏ rozmowy ze starostà Rafa-
∏em Wróblem, które dotyczy∏y budowy
drogi prowadzàcej z Poniatowa do Le-
gionowa. Spotka∏ si´ z w∏aÊcicielami
terenów prywatnych w ¸ajskach i Mi-
cha∏owie-Reginowie, na których znaj-
dujà si´ urzàdzenia kanalizacji sani-
tarnej.W∏aÊciciele tych dzia∏ek wyst´-
pujà z roszczeniami nawet w wysokoÊci
kilkuset z∏otych za m2. Badania geolo-
giczne ul. Niepodleg∏oÊci w Wielisze-
wie wykaza∏y, ˝e droga jest w z∏ym sta-
nie. Zlecone zosta∏o ponowne badanie
geologiczne tej drogi. Referat Informa-
cji i Promocji zorganizowa∏ Konkurs
Nasz Talent. Nadal koordynuje przygo-
towania do Spisu Powszechnego. Przy-
gotowa∏ równie˝ akcj´ „Jestem stàd”
zach´cajàcà do meldowania si´ na te-
renie Gminy Wieliszew oraz zajà∏ si´
organizacjà wyjazdu grupy mieszkaƒ-
ców Gminy na uroczystoÊci beatyfika-
cji Jana Paw∏a II.

Kolejny punkt sesji dotyczy∏ spra-
wozdania przewodniczàcego z dzia∏al-
noÊci Rady Gminy Wieliszew. Józef Bo-
rzewski poinformowa∏ o pracach po-
szczególnych Komisji. Nast´pnie Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki
przekaza∏ Edwinowi Zezoniowi odpo-
wiedzi na pytania dotyczàce mo˝liwo-
Êci prze∏o˝enia terminu ukoƒczenia re-
mizy stra˝ackiej: z zapleczem sporto-
wym w Krubinie, ze Êwietlicà

Êrodowiskowà w Janówku Pierwszym,
w Ka∏uszynie oraz mo˝liwoÊci zmiany
zakresu wykonania projektu i wysoko-
Êci kar umownych gro˝àcych w takim
przypadku. Przekaza∏ równie˝ odpo-
wiedê na pisemnà interpelacj´ na te-
mat wydatków inwestycyjnych w po-
szczególnych miejscowoÊciach, w la-
tach 2006-2010. Wójt doda∏ m.in., ˝e
przygotowanie tych materia∏ów wyma-
ga∏o wyjàtkowego zaanga˝owania pra-
cowników i ich czasu. Zmiana terminu
zakoƒczenia budowy remiz stra˝ackich
w Ka∏uszynie i Krubinie narusza∏aby
umow´ i ustaw´. W przypadku zmian
Urzàd Zamówieƒ Publicznych mo˝e
wystàpiç do sàdu o uniewa˝nienie
umowy oraz na∏o˝yç na Gmin´ du˝à
kar´ finansowà. Na remiz´ w Janów-
ku Pierwszym nie przygotowano jesz-
cze kompletniej dokumentacji projek-
towej w zwiàzku z koniecznoÊcià wpro-
wadzenia zmian do miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego.

Marcin Fabisiak zapyta∏ Edwina Ze-
zonia, dlaczego u˝ywa s∏ów „budowa
remizy w Krubinie”, choç w projekcie
bud˝etu jest mowa o budowie „obiek-
tów sportowych”. Zapyta∏ radnego
Zezonia, czy jego pytania majà spowo-
dowaç zawieszenie tej inwestycji.
W zwiàzku z tym zapyta∏, gdzie sà

obietnice z programu wyborczego,
w którym radny Zezoƒ mocno podkre-
Êla∏, ˝e projekty powinny byç realizo-
wane, a nie trafiaç „na pó∏k´”.

Edwin Zezoƒ odpowiedzia∏, ˝e pyta-
nia biorà si´ z przyczyny dbania
o Êrodki, bo Gmina Wieliszew ma
16 mln. z∏ d∏ugu. Jest przeciwny budo-
waniu trzech remiz naraz. Zapyta∏, cze-
mu przy zad∏u˝eniu Gminy nie idzie
si´ w kierunku wykonywania tych in-
westycji, z których sà zwroty ze Êrod-
ków unijnych, a budowa kanalizacji
do takich nale˝y.

Na sesji radni podj´li uchwa∏´
w sprawie zatwierdzenia projektu
Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Wieliszew na lata 2011–2040.
Skarbnik Gminy Beata Dobrowolska
przedstawi∏a autopoprawki do projek-
tu wieloletniej prognozy i do uchwa∏y
bud˝etowej.

Najwa˝niejszy punkt tej sesji to pod-
j´cie uchwa∏y bud˝etowej na 2011 rok.
Wójt Pawe∏ Kownacki poinformowa∏, ˝e
bud˝et nale˝y potraktowaç jako baz´
wyjÊciowà. To radni decydujà o zada-
niach Gminy. Wójt mówi∏ o poprawie
komunikacji lokalnej, o mo˝liwoÊci
wzrostu dochodu z podatku od osób fi-
zycznych; aby zach´caç mieszkaƒców
do meldowania si´ w naszej Gminie

bàdê deklarowania rozliczenia si´
w Urz´dzie Skarbowym w Legionowie.
Rosnà roszczenia mieszkaƒców o wy-
kup dróg. Poda∏ przyk∏ad, w którym
mieszkaniec Gminy ma do przekaza-
nia 6 400 m2 po 80 z∏/m2. Dlatego nale-
˝y si´ zastanowiç, jakà drogà pójÊç, bo
narz´dziem do pozyskiwania Êrodków
jest pobór op∏aty adiacenckiej i renty
planistycznej. Wójt b´dzie „walczy∏”
o dochody i b´dzie realizowa∏ zadania
priorytetowe, których sà gotowe pro-
jekty oraz budow´ kanalizacji i wodo-
ciàgów.Tematem strategicznym b´dzie
budowa cmentarza. Nale˝y kontynu-
owaç budow´ remiz. JeÊli chodzi o wy-
datki na administracj´ to wynagrodze-
nia pracowników wzrosnà o wskaênik
inflacji 6%. Same koszty utrzymania
administracji wzrastajà o 20% m.in. za-
kup energii, materia∏ów biurowych i re-
mont sali widowiskowej. W ramach
oszcz´dnoÊci zmniejszono dotacj´ dla
OÊrodka Kultury.

W g∏osowaniu nad bud˝etem wzi´∏o
udzia∏ 14 radnych, którzy jednog∏oÊnie
zatwierdzili propozycj´ na 2011 rok.

Szczegó∏owy protokó∏ z Sesji Rady
Gminy Wieliszew b´dzie dost´pny,
po zatwierdzeniu na kolejnej sesji,
na stronie www.bip.wieliszew.pl

nn
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Z ˝ycia Rady Gminy

BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Pojednog∏oÊnym przyj´ciu
przez Rad´ Gminy Wieli-
szew porzàdku obrad oraz

protoko∏u z poprzedniej sesji g∏os za-
bra∏ wójt Pawe∏ Kownacki, który
przedstawi∏ obszerne sprawozdanie
z dzia∏alnoÊci urz´du w okresie mi´dzy
sesjami. Oto najwa˝niejsze informa-
cje: 

Referat Gospodarki Nieruchomo-
Êciami prowadzi 7 post´powaƒ admi-
nistracyjnych w sprawie naliczenia
op∏aty adiacenckiej z tytu∏u wzrostu
wartoÊci dzia∏ek na skutek ich podzia-
∏u. Dzi´ki temu na konto Gminy wp∏y-
n´∏o 9 336,30 z∏. Referat Spraw Oby-
watelskich zameldowa∏ 23 nowych
mieszkaƒców oraz 5 noworodków. Re-
ferat Ochrony Ârodowiska, Rolnic-
twa, Handlu i Us∏ug zajmowa∏ si´ rów-
nie˝ pismem do Marsza∏ka w sprawie
Kana∏u Bródnowskiego, które zostanie
dostarczone osobiÊcie przez Wójta
Gminy Wieliszew. Referat Inwestycji
i Rozwoju Gminy kontynuowa∏ prace
przy budowie obiektów w Krubinie
i Ka∏uszynie. Gmina Wieliszew podpi-
sa∏a umow´ na wykonanie dróg dojaz-
dowych do Gimnazjum oraz przepom-
powni wód deszczowych na kwot´
oko∏o 180 tys. z∏ brutto.W Micha∏owie-
-Reginowie prowadzone sà rozmowy
z mieszkaƒcami w sprawie udost´pnie-
nia terenu pod lokalizacj´ przepom-
powni Êcieków. Gmina Wieliszew ode-
bra∏a równie˝ cz´Êç inwestycji
– kanalizacji sanitarnej w Micha∏owie-
-Reginowie o d∏ugoÊci 2870 m. Uzupe∏-
niono wniosek dotyczàcy termo-mo-
dernizacji Szko∏y w Komornicy. Wójt
spotka∏ si´ z Wójtem Gminy Niepor´t
w sprawie przekazania terenów komu-

Rada Gminy Wieliszew 14 stycznia 2011
obradowała ju˝ po raz IV w swojej
kadencji. Podczas sesji radni jednogłoÊnie
uchwalili bud˝et na 2011 rok.

Wyrazy 
wspó∏czucia

z powodu Êmierci 
PANI 

MARIANNY
BANASZEK

RRooddzziinniiee
s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki 
Przewodniczàcy 

Rady Gminy Wieliszew
Józef Borzewski

Ca∏ej Rodzinie 

najg∏´bsze wyrazy

wspó∏czucia 

z powodu Êmierci 

Pana Jana
Boryszewskiego 

s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki 

Przewodniczàcy Rady Gminy 
Józef Borzewski 

Komendant Gminny OSP 
Wies∏aw WiÊniewolski 

oraz 
wszyscy Stra˝acy

Ca∏ej Rodzinie

i Najbli˝szym

Pani
Doroty Zyski

wyrazy g∏´bokiego

wspó∏czucia 

z powodu Êmierci 
s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki 

Przewodniczàcy Rady Gminy 
Józef Borzewski

Panu Andrzejowi

Snopkowi

najg∏´bsze wyrazy

wspó∏czucia

z powodu Êmierci

Taty
s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki
Przewodniczàcy 

Rady Gminy Wieliszew 
Józef Borzewski 

Radni 
oraz 

Pracownicy Urz´du Gminy
Wieliszew

k o n d o l e n c j e o g ∏ o s z e n i a  d r o b n e

MAZOWIECKI OÂRODEK
DORADZTWA ROLNICZEGO 
Gmina Wieliszew, Skrzeszew,
ul. Nowodworska 57
Dy˝ury codziennie 8.00 – 16.00
mgr in˝. Marta Jusiƒska
– Sołowiej
Po godzinie 10.00 mo˝liwoÊç wyjÊcia
w teren. 
Podczas nieobecnoÊci w biurze prosz´
kontaktowaç si´ z:
Terenowym Zespołem Doradców
w Legionowie 
ul. Sikorskiego 11 tel./faks 0-22 782-42-29
Dyrekcjà MODR w Warszawie, ul.
CzereÊniowa 98, tel. 0-22 571-61-00

Przewodniczàcy Rady Gminy Józef Borzewski sk∏ada na r´ce Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a Kownackiego bud˝et na 2011 rok

fo
t.

BT

Mamy
bud˝et na
2011 rok
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Reklama

MASA˚ 
LECZNICZY

Wieliszew, KoÊcielna 9
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885

od poniedziałku do Êrody – od godz. 16
czwartek, sobota – od godz. 9

WYCINKA, PRZYCINKA
DRZEW METODÑ
ALPINISTYCZNÑ
I Z PODNOÂNIKA

ODÂNIE˚ANIE DACHÓW
kontakt pod numerem 
telefonu 511 134 573

HYDRAULIKA

– PE¸NY ZAKRES

tel.: 0 888 889 927

„GAJMAR”
WULKANIZACJA • WYWÓZ SZAMBA

Profesjonalne odÊnie˝anie

Ceny konkurencyjne
PIOTR GAJDA

tel. 0 503 989 328
www.wywoz-szamba.pl 

CYKLINOWANIE
PARKIETY PODŁOGI

DREWNIANE.
513871377
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Sport/Profilaktyka
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Jestem stàd?

„Mieszkam tutaj, ale podatki p∏ac´ w gminie
sàsiedniej. Dla wygody.” Taka postawa niestety nie
nale˝y do rzadkoÊci.III turniej halówki

W niedziel´, dnia
6 lutego 2011 roku
w Hali Sportowej
w Wieliszewie odbył
si´ III turniej
wieliszewskiej
halowej piłki no˝nej
dla dru˝yn
niezrzeszonych.

Do turnieju przystàpi∏o 8 dru˝yn,
które po losowaniu zosta∏y podzie-
lone na dwie grupy:

Grupa A:

1. FC Pla˝a

2. ¸ajski

3. Paêdziochy

4. FC Cytryna

Grupa B:

1. Floraland

2. Kropelka 

3. FC ChruÊcik 

4. Razem Ponad Kilo

W grupie A trzy wysokie zwyci´stwa
odnoszà zawodnicy z ¸ajsk i zajmu-
jà pierwsze miejsce w grupie, dru-
gie miejsce – FC Cytryna. Trzecie
miejsce zaj´∏a dru˝yna Paêdziochy,
która mia∏a gorszy bilans bramkowy
od FC Cytryna, a czwarte miejsce
przypad∏o FC Pla˝a po przegraniu
wszystkich 3 meczów.W szeÊciu me-
czach grupy A zosta∏o strzelonych
a˝ 31 bramek, co Êwiadczy o wyso-
kiej skutecznoÊci zawodników.

Wyniki meczów grupy A:

¸ajski – Paêdziochy 8:1

FC Pla˝a – FC Cytryna 0:1

FC Pla˝a – ¸ajski 2:8

Paêdziochy – FC Cytryna 1:1

Paêdziochy – FC Pla˝a 4:1

¸ajski – FC Cytryna 3:1

W grupie B po rozegranych meczach
systemem „ka˝dy z ka˝dym” trzy
dru˝yny uzyska∏y po 6 punktów
i o kolejnoÊci miejsc zadecydowa∏
lepszy bilans bramkowy mi´dzy ty-
mi dru˝ynami. Pierwsze miejsce
zaj´∏a dru˝yna Razem Ponad Kilo,

drugie miejsce – FC ChruÊcik, trze-
cie – Floraland, a czwarte – Kropel-
ka z trzema pora˝kami.

Wyniki meczów grupy B:

Kropelka – FC ChruÊcik 0:2

Floraland – Razem Ponad Kilo 0:6

Floraland – Kropelka 2:0

FC ChruÊcik – Razem Ponad Kilo 3:1

FC ChruÊcik – Floraland 1:2

Kropelka – Razem Ponad Kilo 1:2

W pierwszym meczu pó∏fina∏owym
¸ajski zdecydowanie wygrywajà 5:1
z FC ChruÊcik i to oni zmierzà si´
w finale z zespo∏em Razem Po-
nad Kilo, który w pó∏fina∏owym me-
czu w regulaminowym czasie gry zre-
misowa∏ 0:0 z FC Cytryna i rozstrzy-
gnà∏ losy spotkania w rzutach
karnych 2:1.
W meczu oVII miejsce spotka∏y si´
dwie dru˝yny z Wieliszewa: FC Pla-
˝a pokonuje Kropelk´ 3:1. Mecz
o V miejsce mi´dzy Floralandem
a Paêdziochami by∏ bardzo emocjo-
nujàcy: w regulaminowym czasie gry
pad∏ remis 2:2, a w rzutach karnych
wygrywa Floraland 3:1.
Bardzo wyrównany mecz o III miejsce
rozegra∏y mi´dzy sobà FC ChruÊcik
i FC Cytryna – na 3 minuty
przed koƒcem meczu na tablicy wy-
ników widnia∏ rezultat 1:1, jednak
koƒcówka nale˝a∏a do FC ChruÊcik,
który zdo∏a∏ strzeliç kolejne dwie
bramki i wygraç spotkanie 3:1.
W meczu o I miejsce spotka∏y si´
¸ajski oraz Razem Ponad Kilo.
Mecz by∏ bardzo ciekawy, akcje roz-
grywane na pe∏nej szybkoÊci i nie
brakowa∏o znakomitych interwencji
bramkarskich. Zawodnicy z ¸ajsk

uzyskali prowadzenie 3:1 i starali si´
kontrolowaç spotkanie, jednak ich
rywalom uda∏o si´ zdobyç bramk´
kontaktowà na 3:2. Mimo wszystko
zawodnicy z ¸ajsk utrzymali taki re-
zultat i okazali si´ zwyci´zca-
mi III turnieju.

Klasyfikacja trzeciego turnieju:

1. ¸ajski

2. Razem Ponad Kilo

3. FC ChruÊcik

4. FC Cytryna

5. Floraland

6. Paêdziochy

7. FC Pla˝a

8. Kropelka

Klasyfikacja generalna dru˝yn
po trzech turniejach:

1. ¸ajski – 165 p.

2. FC ChruÊcik – 120 p.

3. FC Cytryna – 95 p.

4. Razem Ponad Kilo – 65 p.

5. Paêdziochy – 48 p.

6. Kropelka – 20 p.

7. Floraland – 18 p.

8. FC Pla˝a – 18 p.

Klasyfikacja Króla Strzelców 
po III turniejach:

Oleksiak Rados∏aw,
¸ajski – 21 bramek

Ciu∏kowski Pawe∏,
¸ajski – 21 bramek

Rutkowski Damian,
Razem Ponad Kilo – 12 bramek

nn

Czy to znaczy, ˝e panuje ogól-
na znieczulica? Czy to kwestia ra-
czej niewiedzy? Bez wzgl´du
na odpowiedê wiemy, ˝e gdyby
wszyscy rozliczali si´ z podatków
deklarujàc w zeznaniu miejsce
zamieszkania (NIP-3) nasza Gmi-
na mog∏aby przeznaczyç na inwe-
stycje nawet kilkadziesiàt tysi´-
cy z∏otych wi´cej. To oczywiÊcie
oznacza szybszy rozwój i bardziej
skuteczne zaspokojenie potrzeb
wszystkich mieszkaƒców.
Redakcja „Gazety Wieliszew-
skiej” serdecznie zaprasza
wszystkich Paƒstwa do wzi´cia
udzia∏u w kampanii „Jestem
stàd! Jestem mieszkaƒcem Gmi-
ny Wieliszew”.WÊród osób w niej
uczestniczàcych zostanà rozloso-
wane nagrody rzeczowe. Najcen-
niejsze trafià w r´ce ka˝dego no-
wego 300-tnego, zameldowanego
na terenie Gminy Wieliszew
mieszkaƒca.
Aby wziàç udzia∏ w naszej akcji,
wystarczy zameldowaç si´ na te-
renie Gminy Wieliszew lub z∏o˝yç
formularz NIP-3 w Urz´dzie
Skarbowym w Legionowie. Po-
tem nale˝y wype∏niç formularz
konkursowy, który ju˝ wkrótce
b´dzie dost´pny m.in. na stronie
www.jestemstad.wieliszew.pl
oraz z∏o˝yç go osobiÊcie lub za po-
Êrednictwem poczty w siedzibie
Redakcji (pok. 9 Urz´du Gminy
Wieliszew, ul. Modliƒska 1,
05-135 Wieliszew). Wylosowane
osoby otrzymajà bardzo atrakcyj-
ne nagrody rzeczowe po okaza-
niu dowodu zameldowania lub
kopii rozliczenia NIP-3 ze wska-
zanym miejscem zamieszkania
na terenie Gminy Wieliszew.
˚yczymy powodzenia!

Jak si´ zameldowaç?
KROK 1

Przygotowujemy potrzebne
do zameldowania dokumenty:
• Dokument stwierdzajàcy to˝sa-

moÊç
• Ksià˝eczk´ wojskowà (w przy-

padku osób podlegajàcych
obowiàzkowi s∏u˝by wojsko-
wej)

• PoÊwiadczenie wymeldowania
z poprzedniego miejsca sta∏e-
go.

KROK 2

Udajemy si´ do Urz´du Gminy
Wieliszew, do Inspektora do Spraw
Obywatelskich, pok. 103.
Tam pobieramy druk zg∏oszenia
pobytu sta∏ego, który wype∏nia-
my.

KROK 3

Wype∏niony druk zg∏oszenia po-
bytu sta∏ego oraz wymienione
w „kroku 1” dokumenty sk∏ada-
my osobiÊcie w Urz´dzie Gminy,
gdzie zostaniemy wpisani do ewi-
dencji sta∏ych mieszkaƒców oraz
otrzymamy poÊwiadczenie za-
meldowania na pobyt sta∏y.

Jak si´ rozliczyç
w Urz´dzie Skarbowym
w Legionowie bez
zameldowania?

KROK 1

W rocznym rozliczeniu podatku
PIT, sk∏adanym w Urz´dzie Skar-
bowym, jako miejsce zamieszka-
nia na koniec roku wskazujemy
miejsce zamieszkania na terenie
powiatu legionowskiego, w Gmi-
nie Wieliszew, a jako w∏aÊciwy
– wskazujemy Urzàd Skarbowy
w Legionowie.

KROK 2

Wype∏niamy formularz NIP-3
w cz´Êci dotyczàcej adresu za-
mieszkania i do∏àczamy go do ze-
znania podatkowego.

KROK 3

Rozliczenie wraz z formularzem
NIP-3 przesy∏amy do Urz´du
Skarbowego w Legionowie,
ul. Pi∏sudskiego 43C, 05-120 Le-
gionowo.

OczywiÊcie, jeÊli ktoÊ ju˝ z∏o˝y∏
zeznanie i nie do∏àczy∏ formula-
rza NIP-3 (mimo zmiany w da-
nych), mo˝e z∏o˝yç samo zg∏osze-
nie aktualizacyjne.To samo, gdy
ktoÊ nie rozlicza si´ samodzielnie
z fiskusem (bo wyr´czy∏ go w tym
zak∏ad pracy).

nn  EG/MK

Profilaktyka w zakresie uzale˝nieƒ

Temat narkomanii i alkoholizmu, kiedyÊ traktowany jako tabu, dziÊ jest powa˝nym problemem wspó∏czesnego cz∏owieka, czasem zaczynajàcym si´ zbyt
wczeÊnie a koƒczàcym zbyt powa˝nie. Gmina Wieliszew wychodzi temu naprzeciw chcàc zwalczaç problem od podstaw, nie czekajàc na jego skutki.

W ramach realizacji „Programu profilak-
tyki i rozwiàzywania problemów alkoho-
lowych oraz przeciwdzia∏ania narkoma-
nii” dzia∏a Gminna Komisja Rozwiàzywa-
nia Problemów Alkoholowych, która
corocznie odbywa posiedzenia i rozpatru-
je wnioski z Policji, Prokuratury
i od cz∏onków rodzin w sprawie osób uza-
le˝nionych. W zale˝noÊci od powagi pro-
blemu, mo˝e on trafiç do Sàdu Rodzinne-
go w Legionowie, jak równie˝ byç rozwià-
zany w drodze realizacji gminnego
programu profilaktyki.

W ramach Programu, osoby dotkni´te
problemami wynikajàcymi z uzale˝nieƒ,
mogà uzyskaç pomoc w Punktach Porad
Psychologicznych w Janówku Pierwszym
i Wieliszewie. Uruchomione Punkty Pro-
filaktyki oraz Pomocy Dziecku i Rodzinie

maja na celu mi´dzy innymi udzielanie
pomocy psychologicznej dla dzieci, doro-
s∏ych i rodzin, prowadzenie konsultacji
wychowawczych, pomoc w rozwiàzywaniu
trudnoÊci osobistych oraz w sytuacjach
kryzysowych, jak równie˝ prowadzenie
mediacji i terapii rodzinnych. Ponadto
poprzez rozpropagowanie sk∏adanki z cy-
klu „Postaw na rodzin´”, rozprowadzonà
przez OPS i OÊrodki Zdrowia, mieszkaƒ-
com udzielane sà informacje na temat
uzyskiwania pomocy w przypadku do-
Êwiadczania przemocy przez cz∏onka ro-
dziny, w tym kontakt telefoniczny
do prawnika i psychologa „Niebieskiej Li-
nii”.

Podchodzàc bardzo powa˝nie i rzetel-
nie do problemu uzale˝nieƒ Gmina Wie-
liszew sfinansowa∏a szkolenia, warsztaty

oraz programy skierowane do m∏odych lu-
dzi w obr´bie ca∏ego terenu gminnego.
ÂwiadomoÊç m∏odzie˝y oraz profilaktyka
w tego typu problemach pozwala
na zmniejszenie mo˝liwoÊci wyst´powa-
nia tego negatywnego zjawiska w przy-
sz∏oÊci.

Cz´Êç warsztatów odby∏a si´ w szko∏ach
podstawowych i gimnazjach pod has∏em
„Dopalacze i inne narkotyki – a przeciw-
dzia∏anie narkomanii w szkole”, „Zacho-
waj Trzeêwy Umys∏” przy udziale Ogólno-
polskiej Kampanii oraz w formie warszta-
tów integracyjno – profilaktycznych
„PAIDEIA”. Organizowano równie˝ impre-
zy estradowe na temat uzale˝nieƒ z akcjà
zapobiegawczo – informacyjnà pod ha-
s∏em „NIEåPA”, jak równie˝ pokazy fil-
mów z serii „Nie zamykaj oczu”.

Gminna Komisja udziela∏a finansowego
wsparcia gminnym parafiom organizujà-
cym letnie i zimowe wyjazdy, cz´sto z ele-
mentami zaj´ç profilaktycznych, dla dzie-
ci i m∏odzie˝y szkolnej. Prowadzono rów-
nie˝ pomoc w organizowaniu projektów
wolontaryjnych m.in. w Janówku Pierw-
szym, Górze i Krubinie przy zaanga˝owa-
niu lokalnej parafii. Zorganizowano te˝
szkolenia tematyczne np. dla sprzedawców
napojów alkoholowych pod tytu∏em „Jak
odmawiaç ma∏olatom”, podczas których
çwiczenia warsztatowe umo˝liwi∏y doskona-
lenie umiej´tnoÊci odmawiania, przeprowa-
dzono równie˝ szkolenie organizowane
przez „Fundacj´ Medei – pomó˝my dzie-
ciom” na temat przeciwdzia∏ania przemo-
cy w rodzinie dla pracowników placówek
OPS, Policji oraz ochrony zdrowia.

Program sfinansowany zosta∏ z wp∏y-
wów w wysokoÊci 148 999,49 z∏, pochodzà-
cych z op∏at za korzystanie z zezwoleƒ
na sprzeda˝ napojów alkoholowych. Do-
datkowo wykorzystano pieniàdze z bud˝e-
tu gminy na dofinansowanie imprez spor-
towo – rozrywkowych, funkcjonowanie
Êrodowiskowych ognisk wychowawczych
oraz opinie lekarzy i bieg∏ych w zakresie
uzale˝nieƒ i nadu˝yç. ¸àczna wartoÊç fun-
duszu przeznaczonego na gminny „Pro-
gram profilaktyki i rozwiàzywania proble-
mów alkoholowych oraz przeciwdzia∏ania
narkomanii” na rok 2010 wynios∏a
166 598,49 z∏.

Mamy nadzieje, ˝e trud i wartoÊç pie-
ni´˝na zainwestowana w zrealizowane
projekty przyniesie pozytywnie oczekiwa-
ne skutki. nn Edyta Gàgolewska

I miejsce w III turnieju i liderzy w klasyfikacji generalnej – dru˝yna z ¸ajsk


